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Główne Obserwatorium Astronomiczne 
Akademii Nauk ZSRR

ranowskim, Stefanem lgną- 
rem i Czesławem Wycechem 
oraz sekretarzami Aleksan
drem Juszkiewiczem i Józe
fem Ozgą - Michalskim na cze
le. W sesji udział wzięli rów 
nież posłowie na Sejm — 
członkowie stronnictwa.

Rada Naczelna dokonała 
wyboru prezesa Rady. Został 
nim długoletni, zasłużony 
działacz radykalnego ruchu 
ludowego Wincenty Baranow
ski, dotychczasowy wicepre
zes NKW ZSL.

Wiceprezesem Rady Naczel
nej został wybrany poseł 
Piotr Świetlik. Na wicepre
zesów wybrano ponownie An
toniego Korzyckiego i Jana 
Grubeckiego. Sekretarzem zo 
stał pos. Andrzej Toczek.

Po wyborze Prezydium Ra
dy, wiceprezes NKW ZSL — 
Stefan Ignar wygłosił referat 
pt. ,,Zadania ZSI. w, tunpęnle 
niu sojuszu robotniczo - chłop, 
skiego i podniesieniu rolni
ctwa". Drugi referat pt. ,.O 
wyższy poziom polityczny i 
organizacyjny działalności 
ZSL“ wygłosił w dalszym 
ciągu obrad sekretarz NKW 
ZSL — Aleksander Juszkie- 
wicz.

Sprawozdanie Głównej Ko
misji Rewizyjnej Stronni
ctwa przedstawił zebranym 
Jan Madejczyk.

(Dokończenie na 2 str.)

Młodzież Ziemi Koszalińskiej 
czynem produkcyjnym 

wita X-lecie Polski Ludowej

skiego wybrzeża - Marynarka 
Wojenna I

Niech żyje i krzepnie bra
terstwo broni polskich i ra
dzieckich marynarzy!

Niech żyje i rozkwita nasza 
ojczyzna — Polska Rzeczpospo
lita Ludowa!

MINISTER 
OBRONY NARODOWEJ

(-) KONSTANTY 
ROKOSSOWSKI

MARSZAŁEK POLSKI
tworzenie w skali krajowej po
nad 8.800 nowych gromad za 
miast dotychczasowych 3.001 
gmin oraz 39.600 dotychczaso 
wych gromad.

Projekty te zostały opraco. 
wane przy żywym 1 bezpośre
dnim udziale aktywu gromadz
kiego | mas pracującego chło 
pstwa. W zebraniach pośwlęco 

(Dokończenie na 2 str.)

Pozdrawiam Was w dniu 
Waszego święta i życzę dal
szych osiągnięć w służbie i 
pracy nad podnoszeniem zdol
ności bojowej Polskiej Mary
narki Wojennej.

Pozdrawiam marynarzy i ofi
cerów marynarki handlowej, ro 
botników, inżynierów, techni
ków i pracowników stoczni 
okrętowych i portów oraz mło
dzież zrzeszona w Lidze Przy
jaciół Żołnierza.

Niech żyje wierna straż po!

Siły zbrojne Polskiej Rzeczy
pospolitej Ludowej, a wraz z 
nimi cały naród polski z dumą 
i radością obchodzą w dniu 
dzisiejszym święto Marynarki 
Wojennej.

Polska Marynarka Wojenna, 
czerpiąc nauki i natchnienie z 
bohaterskiej pracy narodu poi 
skiego, ze wskazań Polskiej

W miejscowości Pułkowo pod Leningradem otwarte zostało nie
dawno - po odbudowaniu - Główne Obserwatorium Astronomicz
ne Akademii Nauk ZSRR.

Na zdjęciu: ogólny widok głównego gmachu i pawilonów ob
serwatorium.

ciwstonkową lustrację pól. Kolo ZMP całą 
młodzież i starsze dzieci zmobilizuję do walki 
ze stonką;

(Dokończenie na 2 str-)

powiednie urządze
nia i niedługo już 
oddany zostanie do 
użytku. W ostatnim 
stadium budowy 
znajdują się również 
magazyny.

Kończy się budo
wę wieży ciśnień, po 
trzebnej do rozprowa 
dzania wody po ca
łym terenie huty. 
Rozpoczęto również 
budowę ujęcia wody 
z Wisły, skqd spe
cjalnym rurociągiem 
doprowadzana bę
dzie woda przemy
słowa dla huty. Bu
dowa kolektora od
wadniającego teren 
huty jest juz poważ
nie zaawansowana.

Dostawy urządzeń 
dla obiektów produk 
cyjnych huty, nadsy 
łane ze Związku Ra 
dzieckiego, nadcho
dzą planowo.

1 Przewodniczący Komitetu 
Rady Państwa 1 Rady Mini
strów do Spraw Podziału Ad
ministracyjnego Kraju — Ro
man Zambrowski dokonał pod 
tsumowanla dotychczasowych 
prac związanych z przy gotowa 
nlem reformy podzlalu admlni- 
stracyjnego wsi.

Komisje podziału admini
stracyjnego zaprojektowały u-

czna Federacja Kobiet wyraża 
stanowczy protest przeciwko 
tej zbrojnej agresji 1 gorąco 
zapewnią o swej solidarności z 
bohaterskim narodem gwate
malskim.

ŚDFK zwróciła się do wszy 
stklch kobiet z prośbą, aby żą 
dały od swych rządów potępię 
nia tej agresji, oraz aby doma 
gały się od Rrxly Bezpieczeń
stwa ONZ podjęcia środków, 
którt? by zmusiły rząd USA do 
zaprzestania poparcia dla agre 
serów i poszanowania Ochwaty 
Rady Bezpieczeństwa o prze
rwaniu ognia w Gwatemali.

WARSZAWA. W dniu 24. 6. 54 r. w Urzędzie Rady Ml- 
histrów odbyła się narada przewodniczących prezydiów wo
jewódzkich rad narodowych, poświęcona omówieniu przygo 
towań do przeprowadzenia reformy podziału administracyj
nego kraju oraz aktualnym sprawom wsi.

Zjednoczonej Partii Robotni
czej - kierowniczki zwycięstw 
naszego narodu oraz pogłę
biając braterstwo broni z po
tężną marynarką radziecką 
— czujnie strzeże morskich 
granic ojczyzny i zdobyczy 
ludu pracującego osiągnię
tych w ciągu dziesięciu lat 
istnienia Polski Ludowej.

Zbliża się wielki dzień w życiu naszego na
rodu — X-lecie Polski Ludowej, Z radością wita 
młodzież polska to wielkie święto. Dzięki wy
siłkowi całego narodu bujnie rozkwita nasza 
ukochano ojczyzna. Wraz z nią rośnie i rozwija 
się młodzież polska. Piękna i radosna jest na
sza młodość, nasze życie w ludowej ojczyźnie. 
Dziś, w przededniu X-lecia Polski Ludowej w 
pełni zdajemy sobie sprawę z ogromnego do
robku, jaki pod kierownictwem Polskiej Źjedno- 
czonej Partii Robotniczej osiągnął nasz na
ród, jak wiele dzięki partii i władzy ludowej 
zmieniło się w życiu każdego młodego chłop
ca i dziewczyny. Wdzięczni jesteśmy partii i 
władzy ludowej za troskę jaką otacza młodzież.

Ażeby godnie uczcić X-lecie Polski Ludowej, 
a tym samym przyczynić się do realizacji za
dań wskazanych narodowi przez II Zjazd PZPR, 
my ZMP-owcy z gromady Sypniewo pow. Wałcz 
i Spóldz. Produk. Nosibądy pow. Szczecinek, 
po zapoznaniu się z uchwałą Rządu i KC 
PZPR w sprawie kampanii żniwno ■ omtotowej 
oraz z uchwałą XIV Plenum ZG ZMP, podję
liśmy następujące zobowiązania:

ZMP-OWCY GROMADY SYPNIEWO 
-j W celu szybkiego i sprawnego, bez strat, 
* przeprowadzenia kampanii żniwno - omlo- 
towcj postanawiamy:
- sprawnie przeprowadzić żniwa w gospo

darstwach swych rodziców, przyśpieszając o 
3 dni prace żniwne;
- przepracować 66 roboczodni w akcji 

żniwnej w PGR Sypniewo;
- pomóc w zebraniu plonów wdowie Kaczo

rowskiej oraz samotnemu starcowi Skrzeszew
skiemu;
- każdy ZMP-owiec przekona swych rodzi

ców o konieczności dokonania podorywek i 
siania poplonów, zaraz po zebraniu zbóż, aby 
w ten sposób przyczynić się do polepszenia 
struktury gleby i zapewnienia paszy dla bydła: 
»> Przeprowadzić w spół. produk. i w gospo
si darstwach indywidualnych 4-krotnq prze-

W Warszawie obradowała
III Sesja Rady Naczelnej ZSL

l)o Wurszawy przybyła 
chińska delegacja 
naukouo-lechnirzna

Warszawa. Dnia 25 bm. 
przybyła do Warszawy chińska 
delegacja z wiceministrem Ko
munikacji. Wąng Shou-tao na 
czele—celem zawarcia polsko- 
chińskiej Umowy o Współ
pracy Naukowo-Technicznej.

Na lotnisku delegację witali 
min. Energetyki — P. Jasz- 
czuk, wicemtn. Transportu 
Drogowego 1 Lotniczego — J. 
Burgln. wicem',n. Hutnictwa 
----- St. Plerzynka, wlcemln. 
Przemysłu Lekkiego — L.Kass 
man, wlcemln. Handlu Zagra
nicznego — D. Gorońskl, wice 
min. Żeglugi — St. Bukowski 
oraz przedstawiciele PKPG, i 
Min. Przemysłu Maszynowe, 
go.

Na lotnisku był również e>- 
becny charge d‘affa!res a. 1. 
ChRL w Warszawie Yang 
Chi1- Hang. i

BERLIN. Światowa Demo
kratyczna Federacja Kobiet 
wezwała kobiety całego świata 
do okazania, pełnego poparcia 
dla narodu Gwatemali w Jogo 
walce przeciw agresji, o nie
zawisłość swego kraju.

,, S w 1 a t owa Demo k rat y c zn a 
Federacja Kobiet — stwierdza 
apel — potępia brutalny akt 
agresji przeciw Gwatemali, 
zmierzający do obalenia silą 
prawowitego rządu Gwalema-

...agresja na Gwatemalę 
Wskazuje, że agresorzy pra
gną wbrew dążeniom narodów 
całego świata narzucić swoją 
wolę' za pomocą użycia ,<ł,v i 
zwiększenia napięcia w sto
sunkach między narodowych".

Wskazując, ż,e interwenci 
pragną przemocą zniweczyć o- 
slągnlęcla narodu gwatemal
skiego, Światowa I^emokraty-

Premier Czou En-lai 
odwiedzi Rangtin •

LONDYN. Jak podaj© agen
cja Reutera, premier Chiń
skiej Republiki Ludowej, mini 
ster Spraw Zagranicznych 
Czou En-lai na zaproszenie 
premiera Bumy U Nu w dro
dze powrotnej do Pekinu od
wiedzi Rangun.

Z mistrzostw świata 
w piłce nożnej 
Rozegrane w dniu wczo

rajszym mecze ćwierćfina 
Iowę zakończyły się nastę
pującymi wynikami:

Węgry — Brazylia 4:2 
do przerwy 2:1.

Niemcy zachodnie — Ju. 
goslawia 2:0.

Do półfinałów, które ro
zegrane zostaną w środę za 
kwalifikowały się następu
jące drużyny: Urugwaj, 
Węgry. Niemcy zachodnie 
| Austria.

Plenum KC Komunistycznej 
Partii Związku Radzieckiego

MOSKWA. Ostatnio odbyło się plenum Komitetu Central
nego Komunistycznej Partii Związku Radzieckiego. Plenum 
omówiło wyniki wiosennej kampanii siewnej, sprawy pie
lęgnacji zasiewów i przygotowań do żniw oraz zapewnienia 
wykonania planu skupu produktów rolnych w 1954 roku.

Referaty poświęcone tym zagadnieniom wygłosili: mini
ster Rolnictwa ZSRR I. A. Benediktow, minister Rolnictwa 
RFSRR P. P. Łobanow, minister Sowchozów ZSRR A. I. Ko
złów, minister Sowchozów RFSRR T. A. Jurikin i minister 
Skupu ZSRR L. R. Komijec. Po dyskusji nad referatami, ple
num powzięło odpowiednią uchwałę.

Zakończenie Międzynarodowego 
Spotkania Architektów

WARSZAWA. W dniu 26 
bież. m. odbyło się w War
szawie ostatnie posiedzenie 
uczestników międzynarodo
wego spotkania architektów 
i działaczy samorządowych. 
Przewodniczącym obrad wy
brany został A. Lurcat (Frań 
cja). Do prezydium wybrani 
zostali: prof. J. Tschumi 
(Szwajcaria), przewodniczą

cy Międzynarodowej Unii Ar 
chitektonicznej oraz D. Bai- 
ley (W. Brytania), W. Wei- 
dauer (Niemcy), Chowdhury 
(Indie), Wang Tsi-tsi (Chiny), 
Jun Tsin-sen (Korea), J. Siga 
lin (Polska), Kouatli Mourad 
(Syria), prof. Usiejnow 
(ZSRR), prof. G. Lągneau 
(Francja) — oraz włoski ar
chitekt z Florencji.

Architekt argentyński J. 
Binstock zapoznaje uczestni
ków spotkania z problemami 
nurtującymi architektów je
go kraju. „Posiadamy co 
prawda plany rozwiązania 
tych problemów — mówi on 
— ale pozostają one na pa
pierze, a tutaj w Polsce zo
baczyliśmy, w jaki sposób 
plany stają się rzeczywistoś 
cilA

Z
Apel Światowej Demokratycznej 

Federacji Kobiet 
do kobiet całego świata

Głos zabiera następnie ar
chitekt brytyjski D. Bailey, 
przewodniczący komisji re
dakcyjnej wyłonionej przez 
uczestników spotkania. Od
czytuje on projekt wnio
sków, zawierających podsu
mowanie międzynarodowego 
spotkania architektów w 
Warszawie.

Zebrani przyjmują projekt 
gorącymi oklaskami. Gdy 
przewodniczący obrad A. Lur 
cat poddaje wnioski pod gło 
sowanie, wszyscy wstają z 
miejsc, zrywają się długo
trwałe oklaski. Przewodni
czący ogłasza, iż wnioski 
przyjęte zostały jednomyśl
nie.

• • »

W godzinach wieczornych 
przewodniczący Prezydium 
Rady Narodowej m. st. War 
szawy J. Albrecht wydał w 
salach Muzeum Historyczne
go na Starym Mieście przy
jęcie dla uczestników między 
narodowego spotkania archi 
tektów. j

Przyjęcie upłynęło w bar-. 
dzA. łerdeczntj

Narada przewodniczących 
prezydiów wojewódzkich rad narodowych 

w sprawie przeprowadzenia reformy podziału 
administracyjnego kraju oraz aktualnych problemów wsi

Rozkaz 
ministra Obrony Narodowej 
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WARSZAWA. W dniach 25 
i 26 czerwca obradowała w 
Warszawie III Sesja Rady Na 
czelnej Zjednoczonego Stron
nictwa Ludowego. Rada doko 
nala oceny działalności stron 
nictwa w okresie od II Se
sji, która odbyła się w mar
cu 1952 r., do chwili obecnej, 
wytyczyła zadania ZSL na 
tle uchwał II Zjazdu PZPR, 
dokonała wyboru nowych 
władz, podjęła uchwały doty
czące rozwoju pracy politycz
nej i organizacyjnej stronni
ctwa.

W sesji uczestniczyli człon
kowie Rady Naczelnej i ich 
zastępcy, członkowie prezy
dium Naczelnego Komitetu 
Wykonawczego ZSL i Sekre
tariatu Generalnego ZSL z wi 
cep^zesami: Wincentym Ba

Budowa Huty „Warszawa" 
wkroczyła w nowy etap

WARSZAWA. Wzmaga się tempo prac 
przy budowie wielkiego obiektu przemysło
wego huty stali szlachetnych „Warszawa".

Budowa wkroczyła 
w nowy etap. Rozpo 
częto roboty przy 
wykopach pod fun
damenty pierwszego 
obiektu produkcyj
nego huty, wielkiej 
stalowni, która skła
dać się będzie z no
woczesnych pieców 
elektrycznych i mar- 
tenowskich. Piece te 
produkować będą 
wysokogatunkową 
stal, potrzebną nam 
do budowy maszyn 
precyzyjnych, części 
do silników samocho 
dowych, do obrabia 
rek itp.

Przy obiektach po 
mocniczych prowa
dzone są również in 
tensywne prace. W 
rejonie warsztatów 
remontowych jeden 
budynek jest już cał 
kowicię gotowy. In
staluję się tam od-



Masy pracujące NRD 
gorąco witają 

inicjatywę swego rządu 
W niedzielę rozpoczęło się referendum ludowe w NRD

przekraczała 50 km2, podczas 
gdy w dotychczasowych gmi
nach przeciętny obszar wynosi 
98 km2, a istnieją gminy, w 
których powierzchnia sięga 
400 km*.

W około 8.800 gromadach 
(76,5 proc, ogólnej ilości gro- 
mad) odległość siedziby gro
madzkiej rady narodowej od 
najdalej położonych gospo
darstw nie przekracza 5 km, 
podczas gdy w dzisiejszych 
gminach odległość gospo
darstw od gm. rady narodowej 
na ogól przekracza 10 km.

W około 8000 gromad (91 
proc, ogólnej ilości gromad) 
powierzchnia użytków rolnych 
będzie przekraczała 1000 ha.

Jak wynika z dokonanych 
ustaleń, przytłaczająca więk
szość nowych gromad będzie 
wyposażona w niezbędne urzą
dzenia gospodarcze, kultural
ne. zdrowotne, a mianowicie:

w ponad 8700 projektowa
nych gromadach są szkoły pod 
stawowe, w tym w 6600 gro
madach co najmniej 2 szkoły.

Podobnie przedstawią^ się 
wyposażenie nowych gromad 
w świetlice | biblioteki.

Sklepy GS-tl (od l'do ponad 
5) znajdują się w około 8600 
gromadach, zlewnie mleka (od 
1 d<» ponad 4) znajdują się w 
8100 gromadach, w ponad 
7000 gromad Istnieją ochotni
cze straże pożarne.

W około 4000 gromad Ist
nieją spółdzielnie produkcyjne 
w ilości od 1 do 8.

W toku prowadzonych prac 
nad reformą podziału admini
stracyjnego wsi wyłoniła się 
potrzel>a przekształcenia pew
nej ilości gromad, które mają 
charakter miejski 1 przemysło 
wy w osiedla robotnicze, w 
których, rady narodowe kon
centrowałyby swoją uwagę, 
nad rozwojem urządzeń komu-' 
nadnych 1 użyteczności publicz 
nej.

Komisje wystąpiły z wnio
skiem nadania 31 gromadom 
ustroju miejskiego oraz utwo
rzenia ponad 100 osiedl) robo
tniczych z dotychczasowych 
wiosek.

Zapowiedziana reforma po
działu administracyjnego powi 
tana została z ogólnym zado
woleniem przez wieś pracują
cą-

Dawali temu wyraz chłopi 
w swych wypowiedziach na ze 
braniazji oraz w podejmowa
nych zobowiązaniach wyremon 
towania lokali dla przyszłych 
gromadzkich rad narodowych, 

•budowy 1 naprawy dróg, świe
tlic itp.

Według niepełnych danych 
podjęto ponad 22 tys. zobo
wiązań związanych z urządzę- 
nlem nowych gromad. Ogólna 
wartość tych zobowiązań wy
nosi około 30 milionów zło
tych.

M. |n. podjęto ponad 5 tys. 
zobowiązań, dotyczących wy
remontowania lokali na siedzi, 
by gromadzkich rad narodo
wych, wybudowania lub napra 
wy ponad 4 tys. km dróg itd.

Na zebraniach mlędzygro. 
madzklch wyłoniono ponad 7 
tys. komitetów społecznych dla 
kontroli przeprowadzanych re 
montów oraz wykonania podję 
tych zobowiązań.

Powiafowe rady narodowe 
na sesjach, które odbędą się w 
dniach 28 czerwca — 5 lipca, 
dokonają podsumowania do
tychczasowych prac w dziedzi
nie reformy podziału admini
stracyjnego wsi oraz przedłożą 
swe wnioski wojewódzkim ra
dom narodowym.

Ostateczne utworzenie no
wych gromad nastąpi w try
bie, który ustali Sejta

Wiece 1 zebrania odbyły 
się również w wielu innych 
miejscowościach NRD.

W związku z referendum lu

dowym czołowi działacze 
społeczni NRD wydali odez
wę do wszystkich patriotów 
niemieckich, wzywając do 
głosowańia za traktatem po 
kojowym i wycofaniem 
wojsk okupacyjnych, za poko 
jowym rozwojem Niemiec.

Podczas gdy propaganda 
wrogów pokojowego uregulo 
wania problemu niemieckie
go rozpętała przeciwko temu 
referendum prowokacyjną i 
oszczerczą kampanię w celu 
pomniejszenia jego znaczenia 
i przeszkodzenia w jego prze 
prowadzeniu, wszyscy miłu
jący pokój Niemcy, a przede 
wszystkim masy pracujące 
NRD, gorąco witają inicjaty 
wę rządu Niemieckie) Repu
bliki Demokratycznej. Dobit 
nym 'wyrazem tego są wiece 
i zebrania mas pracujących 
NRD poświęcone referen
dum ludowemu. Na wie
cach tych, które odbyły się 
w ostatnich dniach, donio
słe znaczenie referendum lu
dowego omówili czołowj po
litycy i działacze partyjni 
NRD.

Premier Niemieckiej Repu 
bliki Demokratycznej Otto 
Grotewohl, przemawiając na 
wiecu w Erfurcie z udziałem 
przeszło 80 tys. osób podkre 
ślił, że „referendum ludowe 
jest nie tylko sprawą we
wnętrzną Niemców, lecz ma 
również znaczenie międzyna
rodowe".

„...W niedzielę — oświad
czył w zakończeniu Grote
wohl — będziemy głosowali 
za traktatem pokojowym, za 
szczęśliwą przyszłością na
szych dzieci i całego narodu 
niemieckiego".

Na wiecu mieszkańców 
miasta Rudolfstadt nrzema. 
wiał wicepremier NRD i mi 
nister Soraw Zagranicznych 
Lothar Bolz, który wezwał 
uczestników wiecu do głoso
wania 27 czerwca za trak
tatem pokojowym, przeciw
ko układowi o „europejskiej 
wsnólnocie obronnej".

Przemawialąc na wielkim 
wiecu w Dreźnie przewotni- 
ezący Izby Ludowe! NRD J. 
Dieckmann rodkreślił donio
słą rolę roTityczną referen
dum nie tylko dla społecz®ń 
stwa NRD, lecz również dla 
przyszłości całych Niemiec.

2 Zobowiązania kulturalno - oświatowe:

- w dniu 22 lipca br. zorganizuje w Wiej
skim Domu Kultury w Nosibądach akadem ę, 
oraz da występy z okazji tego święta w gro
madach Krosino, Mieszalki i Kowalki;

- pomoie w założeniu zespołów artystycz
nych w gromadach Krosino i Mieszalki, okaża 
pomoc fachową tym zespołom;
- zespoły dramatyczne wystąpią na Powia

towej Wystawie Rolniczej w Szczecinku;
- zespół muzyczny zorganizowany przy Wiej

skim Domu Kultury w dniu 22 lipca br, da 
pierwsze występy;
- do dn. 30.VI.54 r. przy Wiejskim Domu Kul 

tury zorganizuje Klub Korespondentów „Głosu 
Koszalińskiego";
- uporządkuje gruzy przy Wiejskim Domu 

Kultury.
Członkowie LZS zdobędą 15 norm na SPO.

3 Do dnia 1. VII. br. zorganizujemy zespól 
studiowania wiedzy rolniczej pod kierow

nictwem agronoma POM Kuźmy Ireneusza.
Przez realizację tych zobowiązań pragniemy 

przyczynić się do sprawnego przeprowadzeni 
kampanii żniwno - omlotowej. terminowego wy 
konania obowiązków wsi wobec państwa, do 
walki o rozwój naszego rolnictwa, o rozwój 
życia kulturalno • oświatowego i sportowego 
na wsi.

Wzywamy młodzież województwa koszaliń
skiego, wszystkich młodych chłopców i dziew
częta do podejmowania podobnych zobowią
zań. Wydajną pracą wykażmy gorącą miłość 
jaką żywimy do partii i władzy ludowej. Nie 
dopuśćmy do zniszczenia chociażby jednego 
kłosa zboża. Tępmy stonkę ziemniaczaną i 
chwasty. Pomagajmy w wykonaniu obowiązków 
wsi wobec państwa. Pracujmy usilnie nad roz
wojem wsi koszalińskiej, nad rozwojem spółdziel 
czości produkcyjnej.

Niech żyje nasza umiłowana ojczyząa - 
Polska Ludowa!

(Zobowiązania podpisali członkowie ZMP w 
Nosibądach I Sypniewie).

XXXVII Konferencja 
Międz.j narodowej 
Organizacji Pracy 
zakończała obrady

Cj EN EW A W Genewie za
kończyły się 24 hm. obrady 
XXXVII Konferencji Między
narodowej Organlzacll Pracy. 
Konferencja uchwaliła zalece
nie w sprawie płatnych urlo 
pów. W myśl tego zalecenia, 
pracującym, z wyjątkiem nie
których kategorii pracowni
ków, powinno przysługiwać 
prawo do corocznego płatnego 
urlopu.

Konferencja, omówiła rów
nież problemy dotyczące obro
ny praw pracujących Imigran
tów w krajach słaho rozwinię
tych i inne zagadnienia.

Uchwalony przez konferen
cję budżet Międzynarodowej 
Organizacji Pracy na rok 
1955 wynosi 6700 tys. dola
rów.

(Dokończenie z 1 itr.)
- zorganizować ZMP-owskle trójki agencyj

ne, które będę prowadziły pracę w kierunku 
terminowego wywiązywania się z obowiązków 
wobec państwa, rozwoju kontraktacji, walki ze 
stonką ziemniaczaną i chwastami, rozwijania 
nowych metod uprawy i hodowli;
- w gospodarstwach rodziców w trosce o za 

bezpieczenie trzody przed chorobami, wybielić 
chlewy, obory, stajnie, dbać o czystość w po
dwórzu, zabezpieczyć sprzęt przeciwpożarowy, 
ponaprawiać płoty;
•_> W pracy kulturalno-ośw atowej i sportowej: 

w ramach pracy zespołu czytelniczego za
poznać się dokładnie z materiałami II Zjazdu 
PZPR, XIV Plenum ZG ZMP, statutami spół
dzielń produkcyjnych, oraz na bieżąco zapo
znawać się z uchwałami Partii i Rządu.
- w miesiącu lipcu zorganizować przy po

mocy ZP ZMP i ZSCh wycieczkę do spółdzielni 
produkcyjnej Rutki;
- po żniwach zorganizować kółko studiowa

nia wiedzy rolniczej w celu zapoznawania się 
z przodującymi metodami uprawy ł hodowli. 
W tej sprawie zwrócimy się o pomoc do Po
wiatowego Zarządu Rolnictwa;
- zespół artystyczny da do 1. X. 54 r. 5 wy

stępów na terenie gminy, oraz wystąpi na 
Powiatowej Wystawie Rolniczej;
- zarząd koła ZMP zorganizuje dyskusję nad

lilmem; 1
- koło ZMP i LZS do końca lipca wyremon

tują bo>ko do piłki s'atkowej 1 nożnej, oraz 
prowadzić będą systematycznie treningi i roz
grywki sportowe.

KOŁO ZMP W SPÓŁDZIELNI PRODUKCYJNEJ 
NOSIBĄDY

1 Wykona następujące prace produkcyjne:

- zorganizuje młodzieżową brygadę, która 
przepracuje 20 dni przy sianokosach i 20 dni 
przy zbieraniu zboża;
- będzie na obszarze 36 arów pielęgnować 

buraki cukrowe aż do zbioru. Za zarobione 
pieniądze zakupi sprzęt sportowy dla LZS-u.

(Dokończenie z 1 str.)
i 

nych podziałowi admlnlstracyj 
nemu wsi wzięło udział ponad 
1 milion chłopów

Projekty nowych gromad u- 
chwalone na sesjach GRN roz
patrywane były następnie 
przez powiatowe | wojewódz
kie komisje podziału admini
stracyjnego.

Na zebraniach, na sesjach 
gminnych rad narodowych 
oraz w listach do władz | pra
sy zgłoszono około 4 tys. u- 
wąg, dotyczących tworzenia 
nowych gromad.

W wyniku tego komisje po
działu administracyjnego do
konały około 2000 poprawak 
w opracowanych przez siebie 
prolektach.

Ilość mieszkańców, obszar 
oraz odległości najdalszych za 
gród chłopskich od siedziby 
gromadzkiej rady narodowej w 
olbrzymie] większości zaproje
ktowanych gromad zgodne są 
z. kryteriami ustalonymi przez 
uchwałę Rady Państwa i Rady 
Ministrów z dnia 24 lutego br.

Oto lak w świetle zebranych 
danych kształtują się nowe gro, 
mady:

W około 8 300 gromadach 
(94 proc, ogólnej Ilości gro
mad) ilość mieszkańców nie 
będzie przekraczała 3 tysiące, 
podczas gdy w dotychczaso
wych gminach przeciętna za
ludnienia wynosi 5000, a są 
gminy, w których liczba mie
szkańców sięga 18 tys.

W około 7.700 gromadach 
(88 proc, ogólnej Ilości gro
mad) powierzchnia nie będzie

BERLIN. Dnia 27 bm. rozpoczęło się w Niemieckiej Republice 
Demokratycznej referendum ludowe w sprawie: za traktatem 
pokojowym i wycofaniem wojsk okupacyjnych, czy za układem 
o „europejskiej wspólnocie obronnej" i „układem ogólnym" 
oraz pozostawieniem wojsk okupacyjnych na 50 lat?

Rzqd francuski odrzuca 
propozycję zwołania 
konferencji dla 
umówienia sprawy fzw.

armii europejskiej**
PARYŻ. Premier Mende6- 

France odrzucił wysuniętą 
orzez rząd belgijski propozy- 
Ję zwołania konferencji przed 
tawlcieli sześciu państw za- 
hodnlo-europejsklch dla omó
wienia sprawy tzw. „armii eu- 
ópejsklej'*.
W odpowiedz] wystosowanei 

o rządu belgijskiego premier 
lendes-France podkreśla, że 
- Jak stwierdził w swym prze
mówieniu w Zgromadzeniu Na 
odowym — znaczna część spo 
iczeństwa francuskiego jest 
rzeclwna przystąpieniu Fran- 
jl do układu o europejskiej 
wspólnocie obronnej. Wobec 
ego. zdaniem rządu francu- 
kiego, konferencja w sprawie 
irmll europejskiej jest obec- 
i!o nie na czasie.

GENEWA. Jak już donosi
liśmy, dnia 25 bm. odbyło się 
kolejne posiedzenie w ścisłym 
gronie przedstawicieli 9 dele
gacji w sprawie przywrócenia 
pokoju w lndochinach. Głów
nym przedmiotem dyskusji 
była w dalszym ciągu sprawa 
nadzoru nad wykonaniem u- 
kładu o rozejmie oraz spra
wa stosunku między komisją 
mieszaną a komisją nadzor
czą państw neutralnych.

Jak podają w kolach dzien
nikarskich, delegat radziecki 
wiceminister Kuzniecow na
wiązując do zgłoszonej na po 
przednim posiedzeniu przez 
przedstawiciela Francji am
basadora Chauvela propozycji 
powołania komisji rzeczo
znawców 9 delegacji, celem 
przestudiowania problemu nad 
zoru oświadczył, iż delegacja 
radziecka gotowa jest zba
dać każdą propozycję w spra
wie organizacji i trybu po
stępowania tej komisji. Wi
ceminister Kuzniecow podkre
ślił jednak, że zadania tej ko
misji muszą być ściśle zde
finiowane. Jeśli bowiem wszy, 
stkie problemy zostaną prze
kazane tej komisji, to w kon
sekwencji prace konferencji 
ulegną raczej zahamowaniu, 
a nie przyspieszeniu. Przed
stawiciel ZSRR podkreślił, że 
zdaniem delegacji radzieckiej, 
proponowana komisja powin
na składać się z szefów dele
gacji, którzy będą mieli do 
pomocy jedynie kilku dorad
ców i tłumaczy. (Chauvel pro 
ponował, (by w skład komisji 
wchodzili rzeczoznawcy).

Przypominając propozycje 
min. Mołotowa z 14 bm. dele
gat radziecki raz jeszcze pod
kreślił, że stosunki między 
komisją mieszaną a komisją 
międzynarodową powinny o- 
pierać się na zasadzie równo 
rzędności. Jakiekolwiek pod
porządkowanie komisji ”rnie-' 
szanej komisji neutralnej 
jest niedopuszczalne. Mówca 
stwierdził, że zadanie Konfe
rencji Genewskiej polega prze 
de wszystkim na tym, aby po
móc obu stronom w nawiąza
niu bezpośredniego kontak
tu.

Przedstawiciel Francji am
basador Chauvel — jak infor- 
muią w kuluarach Pałacu Na
rodów — oświadczył, że nie 
należy omawiać sprawy pod
porządkowania komisji mie
szanej komisji neutralnej. 
Wołałby on raczej przedysku
tować sprawę podziału zadań 
i funkcji między obiema ko
misjami. Niejasne sformuło
wanie Chauvela, które pozor
nie odrzucało zasadę podpo
rządkowania komisji miesza
nej komisji neutralnej, w isto 
cle rzeczy, jak podkreślają, 
zmierza do takiego właśnie 
podporządkowania. ‘

Delegat chiński — |ak poda- 
|ą — poparł propozycję zgło
szoną przez wiceministra Kuz 
niecowa. Oświadczył on, że kon 
ferengja niewątpliwie będzie 
mogła poczynić postępy, jeśli 
będzie nadal cierpliwie i akty-

Narada przewodniczących 
prezydiów wojewódzkich 

rad narodowych

wnie kontynuowała dyskuslę 
nad problemem nadzoru. De
legat chiński przedstawił nastę
pnie sprawy, co do których, 
jego zdaniem, możliwe jest już 
osiągnięcie porozumienia :
1 sprawa składu komisji mie 
1 szanej i neutralnej. Uzgod
niono już, że komisja miesza
na ma składać się z jednako
wej liczby delegatów obu 
stron.

Wszyscy zgodzili się, że ko
misja neutralna powinna skła
dać się z przedstawicieli państw 
neutralnych. Zgłoszono swego 
czasu propozycfe, by przedsta
wiciele krajów, które brały 
udział w konferencji w Colom- 
bo, byli członkami komisji. De
legacja chińska nia wątpi, że 
kraje te zachowują neutralność 
w stosunku do wojny w Indo- 
chinach. Dlatego też pierwotna 
propozycja radziecka wysuwa
ła na członków komisji dwa 
kraje z Colombo — Indie I Pa
kistan, następna zaś propozycja 
radziecka, przewidująca pięcio- 
państwową lub trzypaństwową 
komisję, wysuwała trzy: (Indie, 
Indonezja, Pakistan (lub dwa) 
Indie, Indonezja) państwa z Co 
lombo. Uważamy — oświadczył 
delegat chiński — że możliwe 
już jest osiągnięcie porozumie
nia w sprawie składu komisji. 
O Sprawa stosunku między 
" komisjami. Nawiązując do 
oświadczenia Chauve1a w spra
wie powołania specjalnej korni 
sji dla przedyskutowania po
działu funkcji między komisja
mi, delegat chiński przypom
niał słowa ministra Czou En- 
laia, wypowiedziane 14 bm., że 
możliwe fest przezwyciężenie 
trudności wyłaniających się w 
związku z problemem stosun
ków wzajemnych między obu 
komisjami przez określenie ich 
funkcji. Delegacja chińska uwa
ża za wskazane — powiedział 
delegat chiński — by konferen 
cfa przystąpiła niezwłocznie do 
dyskusji na temat podziału 

- funkcji obu komisji. •
O Sprawa procedury podej- 
o mowania decyzji w komi
su nadzorczej państw neutral- 
nych. Delegacja chińska uwa
ża, że sprawa ta powinna być 
uregulowana na. podstawie pro 
pozycfi radzieckich, przewldu- 
lącyeh zasadę Jednomyślnego 
luli większościowego podejmo
wania dęcyzjl w zależności od 
charakteru sprawy | Jej wagi.

Ą Sprawa gwarancji między 
* narodowych. Panuje zgo

dność poglądów co do tego, 
że kraje uczestniczące w Kon
ferencji Genewskiej powinny 
zagwarantować pokojowy roz
wój Indochln. W tej sprawie 
porozumienie może być osią
gnięte w oparciu o propozycje 
radzieckie.

Jak podkreślają w kolach 
dziennikarskich, przebieg po
siedzenia w dniu 25 bm. wska 
zuje, iż sprawa nadzoru wkro 
czyła w stadium szczegółowej 
dyskusji 1 Istnieje możliwość 
dalszego zbliż-enla poglądów w 
tej sprawie. Przerwa w nieja
wnych posiedzeniach do 29 
bm. ma być — zdaniem kół po 
informowanych — wykorzysta
na dla kontaktów między dele
gatami.

W Warszawie obradowała 
III Ses;a Rady Naczelnej ZSL

Z obrad Konferencji Genewskiej 
w sprawie przywrócenia pokoju 

w lndochinach

Młodzież Ziemi Koszalińskiej 
czynem produkcyjnym 

wita X-lecie Polski Ludowej

i rererat sekretarza niiw 
ZSL — Aleksandra Juszkie- 
wlcza pt. „O wyższy poziom 
polityczny i organizacyjny 
działalności ZSL“ za wytycz
ne działania stronnictwa 1 po 
lecą wszystkim swym instan
cjom 1 członkom realizację 
tych wytycznych w pracy ZSL 
na wsi.

Następnie Rada dokonała 
wyboru prezesa stronnictwa 
Naczelnego Komitetu Wyko
nawczego 1 Głównej Komisji 
Kontroli Stronnictwa.

W dniu 26 bm. odbyło się 
posiedzenie Naczelnego Komi
tetu Wykonawćzego, na któ
rym dokonano wyboru Prezy
dium NKW ZSL i Sekretaria
tu Generalnego.

W tym samym dniu odbyło 
się również posiedzenie Głów 
nej Komisji Kontroli Stron
nictwa, na którym wybrano 
prezydium komisji.

(Dokończenie z 1 str.)

Nad referatami i sprawo
zdaniem rozwinęła się dysku
sja, w której zabierało głos 
27 mówców głównie działaczy 
terenowych stronnictwa.

Sprawą szeroko omawianą 
w dyskusji była projektowa
na reforma nowego podziału 
administracyjnego państwa, 
która znalazła w masach pra
cujących wsi pełne uznanie.

Po dyskusji Rada Naczelna 
podjęła następującą uchwałę: 
1 Rada Naczelna przyjmuje 
*• do zatwierdzającej wia

domości sprawozdanie Głów- 
nęj Komisji Rewizyjnej Stron 
nictwa.
O Rada Naczelna przyjmuje 

referat wiceprezesa NKW 
ZSL — Stefana Ignara pt. 
„Zadania ZSL w umocnieniu 
sojuszu robotniczo - chłopskie 
go i podniesieniu rolnictwa"



Słuszna sprawa 
narodu gwatemalskiego 

zwycięży
Wywiad udzielany przedstawicielom 

prasy polskiej w Genewie przez delegata 
Gwatemali w Europejskim Biurze O.NZ 

GENEWA. Stały delegat Gwatemali w Europejskim Biurie ONZ 
w Genewie, D. Willemin udi elit wywiadu korespondentom 
prasy polskiej w Genewie.

Zdaniem rządu Gwatemali 
— oświadczył m. in. D. Wille 
min — inspiratorem agresji 
przeciwko Gwatemali jest kon 
cern „United Fruit Company-1, 
który jest przedsiębiorstwem 
prywatnym, lecz popiel anym 
oficjalnie przez rząd Stanów 
Zjednoczonych.

Powodem tej agresji była 
reforma rolna realizowana w 
Gwatemali od 1952 roku. Kon
cern „United Fruit Company” 
ma w naszym kraju wielkie 
latyfundia, w których prowa
dzi uprawę bananów i innych 
drzew owocowych. Jednakże 
znaczna część tych ziem nie 
jest uprawiana.

Obowiązująca w Gwatema
li ustawa o reformie rolnej 
przewiduje wywłaszczenie 
wszystkich ziem nie uprawia
nych. Właściciele otrzymują 
odszkodowanie w postaci „bo 
nów reformy rolnej", oprocen. 
towanych w wysokości 3 od 
100 i podlegających stopnio
wemu wykupowi w ciągu 
25 lat. Wysokość odszkodowa 
nia jest ustalana na podsta
wie zeznań podatkowych wła
ściciela gruntu. Na mocy tej 
ustawy o reformie rolnej, któ 
ra jest znacznie łagodniejsza 
od analogicznych ustaw w in
nych krajach (np. we Wło
szech), rząd Gwatemali skon 
fiskowal ziemie nie uprawia 
ne należące do koncernu „Uni
ted Fruit Company" wypłaca
jąc odszkodowanie w wysoko
ści 609.572 dolarów. Jednak
że koncern „United Fruit Com
pany" uznał, źe suma ta jest 
zbyt niska, i wystąpił z żąda
niem wypłacenia 15.854 849 do
larów. Żądanie zostało za 
komunikowane naszym wła
dzom przez departament sta
nu USA. Odrzuciliśmy to żą
danie, ponieważ przyjęcie go 
uniemożliwiłoby przeprowa
dzenie reformy rolnej. Na żą
danie „United Fruit Compa
ny" nastąpiła nowa interwen
cja departamentu stanu USA. 
Podobno sekretarz stanu USA 
Dulles jest jednym z głów, 
nych akcjonariuszy „United 
Fruit Company".

Na pytanie, z laklch elemen
tów rekrutu/a s!ę oddziały na
pastnicze i kto zaopatruje je 
w b-oń, D. Willemin odpowie
dział:

Oddziały pułkownika Ca
stillo Armasa składają się 
nieznacznej części z emigran
tów gwatemalskich, a w prze 
ważającej części z najmitów i 
obywateli Stanów Zjednoczo
nych. Wszystkie samoloty, 
które bombardują Gwatemalę 
startują z lotnisk w Hondu
rasie i Nikaragui. Lotniska 
te należą do rządów tych 
państw lub też do „United 
Fruit Co".

Następne D. Willemin pod
kreślił, że Gwatemala zwra
cała się niejednokrotnie do 
Stanów Zjednoczonych z pro
pozycją sprzedania jej broni 
i sprzętu wojennego. Jednak 
że Już od 9 lat Stany Zjedno
czone odmawiają dostarcze
nia broni Gwatemali, ponie
waż polityka tego kraju im 
się nie podoba. Następnie D. 
Willemin omówił postawę na
rodu gwatemalskiego 1 pod
kreślił, że jest on zespolony 
wokół swego rządu w walce 
o wolność i niepodległość kra 
ju, przeciwko agresji z ze
wnątrz.

Cały naród — oświadczył 
D. Willemin — jest po stro
nie rządu, oprócz wielkich ob 
szarników kapitalistów, któ
rzy spoglądają niechętnie na 
nasze reformy.

D. Willemin zaznaczył, że 
w wyniku reformy rolnej — 
która nie jest jeszcze zakoń
czona — już około 100 tys. 
chłopów otrzymało ziemię.

Mówiąc o stanowisku naro
dów Ameryki Łacińskiej wo
bec agresji przeciwko Gwate^ 
mali p. Willemin stwierdził:

— Znaczna większość kra
jów Ameryki Łacińskiej soli
daryzuje się z Gwatemalą. 
Jedną z przyczyn tej solidar
ności jest opór rządu gwate
malskiego wmbee presji ze 
strony Stanów Zjednoczonych. 
Gdyby Gwatemala nie opiera
ła się temu naciskowi, stwo
rzyłoby to precedens, do któ 
rego nie chce dopuścić ani 
Gwatemala ani inne kraje 
Ameryki Łacińskiej.

W zakończeniu D. Willemin 
wyraził przekonanie, że słusz
na sprawa narodu gwatemal
skiego zwycięży i że agresja 
przeciwko Gwatemali będzie 
odparta.

Z posiedzenia Rady Bezpieczeństwa 
w sprawie Gwatemali

NOWY JORK. 25 bm. na 
wniosek Gwatemali odbjło 
się posiedzenie Rady Bezpie
czeństwa.

Pierwszy zabrał głos dele- 
;gat Brazylii, utrzymując, że 
rzekomo panamerykański ko
mitet do zapewnienia pokoju 
<organ, przy pomocy którego 
Stany Zjednoczone realizują 
swą politykę w Ameryce Ła
cińskiej) powinien rozpatrzyć 
skargę Gwatemali dotyczącą 
dokonanej na nią agresji, mi- 
tno iż Gwatemala wycofała 
złożoną w tym komitecie 
skargę.

Delegat J3razylit wystąpił 
Z wnioskiem, aby Rada Bez
pieczeństwa nie podejmowała 
żadnych kroków, dopóki „ko
misja inspekcyjna" komitetu 
panamerykańskiego nie uda 
się do Nikaragui i Hondurasu 
i nie złoży sprawozdania z 
przeprowadzonej inspekcji. De 
legat Brazylii oświadczył rów 
nież, że będzie głosował prze
ciwko umieszczeniu na porząd 
ku dziennym Rady Bezpieczeń 
stwa skarg Gwatemali z 19 
1 22 bm.

Delegat Związku Radziec
kiego S. Carapkin zapropono
wał, aby przedstawiciel Gwa 
temali, która padła ofiarą a- 
gnesji, został zaproszony na 
posiedzenie, ponieważ bez wy 
Słuchania go Rada nie może 
rozpatrywać sprawy napaści 
na Gwatemalę.

Delegat Stanów Zjednoczo
nych Lodge, jako obecny prze
wodniczący Rady Bezpieczeń
stwa, orzekł, że przedstawi
ciel Gwatemali nie powinien 
być zaproszony. S. Carapkin 
zaoponował przeciwko decy 
zji Lodge‘a i podkreślił, że 
Rada Bezpieczeństwa faktycz
nie już przystąpiła do rozpa
trywania sprawy Gwatemali, 
i wobec tego wniosek delega 
ta brazylijskiego dotyczący 
przekazania tej sprawy komi
tetowi panamerykańskiemu 
jest pozbawiony podstaw. Ca
rapkin stwierdził, że jeśli de
cyzja Lodge'a będzie zaapro
bowana, to Rada pozbawi 
członka ONZ przysługującego 
mu prawa ubiegania się o 
rozpatrzenie złożonej przez 
niego skargi o agresję.

W. przeprowadzonym na
stępnie głosowaniu 10 człon
ków Rady wypowiedziało się

NOWY JORK. Delegat Gwa 
temali w ONZ Castillo Arrio- 
la oświadczył przedstawicie
lom prasy, że podczas gdy 
Rada Bezpieczeństwa zasta
nawiała się nad tym, czy trze 
ba zaprosić delegację Gwa
temali na posiedzenie, czy 
też nie — stolica Gwatemali 
była bombardowana przez sa
moloty napastników.

Arriola podkreślił, iż mini
ster spraw zagranicznych 
Gwatemali Toriello zakomu
nikował mu telefonicznie, że 
samoloty nieprzyjacielskie 
zbombardowały i ostrzelały 
z broni pokładowej dzielnice 
mieszkalne Guatemala-City. 
Liczba ofiar nie jest jeszcze 
znana. Lotnictwo nieprzyja
cielskie zbombardowało tak
że miasto Zacapa.

Oprócz tego — jak zakomu
nikował minister Toriello —

NOWY JORK. W kuluarach 
ONZ zwraca się uwagę na 
niedopuszczalną praktykę prze 
wodniczącego Rady Bezpie
czeństwa, delegata amerykań 
skiego Lodge‘a, który począt
kowo odmawiał, a następnie 
zwlekał ze zwołaniem posie
dzenia Rady Bezpieczeństwa.

Dziennik „Christian Scien
ce Monitor" stwierdza, że 
„doświadczeni dyplomaci i ob 
serwatorzy polityczni przy 
ONZ nie mogą sobie przypom 
nieć ani jednego przykładu, w 
którym przewodniczący Rady 
Bezpieczeństwa zwlekałby ze 
gwolaniem posiedzenia Rady

przeciwko wnioskowi Carap- 
kina i poparło decyzję Lod- 
ge-a, aby nie zapraszać dele
gata Gwatemali przed przyję
ciem porządku dziennego.

Z kolei głos zabrał przed
stawiciel Kolumbii, który tak 
samo jak delegat Brazylii 
twierdził, że sprawa inwa
zji na Gwatemalę powinna 
być rozpatrywana przez ko 
mitet panamerykański.

Delegat Wielkiej Brytanii 
Dixon usiłował dowieść, że 
sytuacja w Gwatemali nie 
jest jasna. Stwierdził on, że 
sytuacji w Gwatemali nie mo 
żna omawiać bez dokładnego 
zbadania sprawy, i wyraził 
nadzieję, że „komisja inspek
cyjna" komitetu panamery
kańskiego uda się na miejsce. 
Dixon podkreślił jednocześnie, 
że Rada Bezpieczeństwa nie 
powinna zrzucać z siebie „o- 
statecznej odpowiedzialności" 
w tej sprawie. Oświadczył 
on, że nie może zgodzić się z 
opinią delegatów Brazylii i 
Kolumbii, którzy twierdzą, 
że sprawa agresji na Gwate
malę nie powinna być umiesz 
czona na porządku dziennym 
Rady, jednakże nie chce gło
sować przeciwko wnioskowi 
Brazylii i wstrzymuje się od 
głosowania nad przyjęciem po 
rządku dziennego.

Delegat Francji Hoppenot 
oświadczył, iż podziela opinię 
delegata brytyjskiego.

Delegat Libanu Malik wy
raził obawę, że odrzucenie po 
rządku dziennego, a tym sa
mym odmowa rozpatrzenia 
przez Radę Bezpieczeństwa 
skargi członka ONZ, stano
wiłoby „niebezpieczny prece
dens". Malik oświadczył, że 
będzie głosował za przyję
ciem porządku dziennego.

Delegat Turcji | kuomlntango 
wlec wypowiedzieli się prze
ciwko przyjęciu porządku 
dziennego. a przedstawiciele 
Nowej Zelandii. 1 Danii zajęli 
takie sarno stanowisko jak de
legat Lll>anu.

Nacfcnrpe zabrał glos dele
gat ZSRR Carapkin podkreśla- 
ląc, że nrzy pomocy wszelkie
go rodzalu proceduralnych km 
czkrtw pozbawia sie przedsta
wiciela państwa, które jest 
członkiem ONZ i paclło ofiarą 
agresji, prawa przedstawienia 
swe| skargi Redzie Beznieczeń 
stwa, co stanowi wyraźne na-

samoloty nieprzyjacielskie o- 
strzelały z broni pokładowej 
pociąg stojący na dworcu Elji- 
caro w pobliżu Zacapy, za
bijając 7 osób. Interwenci 
zbombardowali także miasto 
Chiąuimula, gdzie wybuchło 
około 50 pożarów. Wśród lud
ności cywilnej jest wiele za
bitych i rannych.

Castillo Arriola zakomuni
kował przedstawicielom pra
sy, że w dniu 24 czerwca od
dział wojsk napastniczych roz 
strzelał w mieście Bananera 
kilkunastu pracowników zwią 
zku zawodowego robotników 
koncernu „United Fruit Com
pany".

Korespondent agencji Asso- 
ciated Press donosi, że pod
czas nalotu na Guatemala- 
City ostrzelana została sie
dziba prezydenta Gwatemali 
Arbenza.

w wypadku, gdy jeden z człon 
ków ONZ domagał się tego".

Dziennik następnie podaje, 
że delegacje, które są przy
jaźnie nastawione wobec Sta
nów Zjednoczonych stawiają 
pytanie czy „afera najazdu 
na Gwatemalę nie będzie 
zbyt drogo kosztowała Sta
nów’ Zjednoczonych".

Jak wdadomo, delegacja 
Gwatemali domagała się zwo 
łania Rady Bezpieczeństwa 
w dniu 24 bm. Jednakże Lodge 
początkowo w ogóle odmówił 
zwołania Rady Bezpieczeń
stwa, a następnie zwołał ją 
dopiero na 25 bm.

ruszenie postanowień art. 32 
Karły NZ.
Carapkin oświadczył następie, 

że stolica Gwatemali jest bom
bardowana właśnie w chwili, 
gdy członkowie Rady Bezpie
czeństwa zastanawiaj,i się, czy 
należy umieścić ten punkt na 
porządku dziennym, czy też 
nie.

Carapkin podkreślił, że ole
um leszczenle lej sprawy, na 
porządku dziennym byłoby na 
rękę tylko agresorom, i ośwlad 
czyi, że delegacja radziecka 
glosować będzie za przyjęciem 
porządku dziennego.

Delegat USA lodge wypo
wiedział się przeciwko przyję
ciu porządku dziennego ośwlad 
czając, że jeśli Rada Bezpie
czeństwa nie uzna „prawa" or
ganizacji panamerykańsklej do 
rozpatrywania skargi Gwate
mali, to pociągnie to za 6obą 
najfatalniejsze skutki l posta
wi pod znakiem zapytania przy 
datność ONZ.

Zabierając powtórnie glos I 
wspominając o groźbach Lod- 
ge'a, że istnienie ONZ zosta
nie podważone, jeżeli Kartę 
NZ stosować się będzie rów
nież do półkuli zachodniej. Ca
rapkin podkreślił, że albo 
członkowie ONZ będą się kie
rować postanowieniami Karty 
NZ, które obowiązują Jednako 
wo wszystkich członków, albo 
też Karta ta straci wszelkie 
znaczenie.

Rada Bezpieczeństwa przy
stąpiła następnie do głosowa
nia nad przyjęciem porządku 
dziennego. Czterej członkowie 
Rady Bezpieczeństwa — ZSRR, 
Liban, Dania 1 Nowa Zelan
dia glosowali za przyjęciem po 
rządku dziennego, a pięciu

NOWY JORK. Jak donoszą, 
w krajach Ameryki Łaciń
skiej rośnie oburzenie z po
wodu napaści na Gwatemalę.

W stolicy Boliwii La Paz 
odbyło się zebranie ludności, 
zwołane przez federację stu
dentów uniwersytetu i towa 
rzystwo „Przyjaciele Gwate 
mali". Uczestnicy zebrania 
uchwalili rezolucję wyraża
jącą solidarność z Gwatema
lą. Walka narodu gwatemal
skiego — głosi rezolucja — 
jest sprawiedliwa, wyraża 
ona dążenie wszystkich naro 
dów kontynentu amerykań
skiego do wolności. Agresja 
najemnych wojsk ze zdrajcą 
Castillo Armasem na czele 
przygotowana została przez 
imperialistów północno-ame- 
rykańskich. Agresja ta stano
wi groźbę dla niezawisłości 
wszystkich krajów Ameryki 
Łacińskiej. Naród boliwijsxi 
wyraża oburzenie z powodu 
tej bezczelnej agresji i soli
daryzuje się z robotnikami, 
chłopami i studentami Gwa
temali.

Uczestnicy zebrania we
zwali wszystkich Boliwijczy 
ków do udzielenia pomocy 
Gwatemali.

Prasa donosi, że wielu de 
putowanych do kongresu bra 
zylijskiego wyraziło protest 
przeciwko agresji USA w 
Gwatemali.

Deputowany z ramienia Ro
botniczej Partii Brazylii Viei- 
ra Lins oświadczył: Bombardo 
wanic Gwatemali wywołuje 
protest wszystkich miłują
cych wolność ludzi. Naród 
gwatemalski ma całkowite 
prawo udzielenia godnej od
powiedzi na tę niedopusz
czalną próbę zdławienia de
mokracji.

Liczna grupa wybitnych 
działaczy społecznych Urąg 
waju, reprezentujących wszy 
stkie kierunki polityczne — 
senatorzy, deputowani, pisa
rze, profesorowie uniwersy 
tetu i przedstawiciele wol
nych zawodów — opubliko
wała apel do narodu urug
wajskiego, wzywający do u- 
działu w demonstracji pod 
hasłem solidarności z Gwa
temalą; demonstracja ma się 
odbyć 29 bm. w Montevideo.

„Głównymi winowajcami 
zbrodniczej napaści na Gwa
temalę — głosi apel — są 
imperialiści pójnocno-amery

członków — USA. kuomtntan. 
powlec, Turcja, Brazylia 1 Ko
lumbia—przeciwko. Delegaci 
Anglii I Francji wstrzymali 
się od głosu Lodge oznajmił, 
że porządek dzienny nie zo
stał przyjęty. Na tym posie
dzenie Rady Bezpieczeństwa 
zostało zamknięte.

• « »

NOWY JORK. Jak już dono
siliśmy, Rada Bezpieczeństwa 
omawia propozycje rządu Gwa. 
temali, domaqająceqo się pod
jęcia kroków w kierunku reali
zacji uchwały Rady Bezpieczeń 
stwa z dnia 20 czerwca. Uchwa 
la ta wzywa — jak wiadomo— 
do przerwania działań wojen
nych w Gwatemali.

Delegat amerykański sprze
ciwił się postawieniu na porząd 
ku dziennym żądania Gwate
mali. Po dyskusji odbyło się 
glosowanie, w wyniku którego 
stanowisko USA poparte zo
stało qłosami delegatów Stanów 
Zjednoczonych, Brazylii, Kolum 
bii, Turcji i Chin. Postulat rzą
du Gwatemali poparty został 
przez deleqację Związku Radzie 
ckiego, Libanu, Nowej Zelandii 
i Danii. Reprezentanci Francji 
i Wielkiej Brytanii powstrzy
mali się od glosowania. Tak 
więc Stanom Zjednoczonym 
udało się nikłą większością 
przeforsować swoje stanowisko.

W kołach politycznych ONZ 
podkreśla się, że wynik głoso
wania w Istocie rzeczy stanowi 
poważną klęskę moralną Sta
nów Zjednoczonych. Zwraca się 
uwagę na to, że stanowisko 
USA poparte zostało jedynie 
przez marionetki amerykańskie 
t|. przez Chiny kuomintanqow- 
skie, Turcję, Kolumbię i Bra
zylię.

kańscy i dyktatorzy krajów 
Ameryki Środkowej, wyko
nujący posłusznie obce roz
kazy.

Agresja ta stanowi pogwał 
cenie najelementarniejszych 
zasad demokracji i prawa 
samookreślenia narodów. Na 
ruszenie pokoju w Gwatema 
li stanowi groźbę dla całego 
kontynentu amerykańskiego. 
Sprawa Gwatemali jest spra 
wą wszystkich krajów Ame
ryki Łacińskiej. Obrona Gwa 
temali — to obrona naszego 
kraju, to obrona wolności 
i prawa do samookreślenia 
narodów kontynentu amery
kańskiego".

Urugwajska Powszechna 
Konfederacja Pracy poparła 
ten apel i wezwała wszyst
kich ludzi pracy do wzięcia 
udziału w demonstracji w 
dniu 29 bm. Powszechna Kon 
federacja Pracy i szereg auto 
nomicznych związków zawo
dowych Urugwaju utworzy
ły specjalny komitet przygo 
towania powszechnego straj 
ku protestacyjnego przeciw 
ko agresji Gwatemali.

Przywódca partii herrery 
stów (konserwatywna partia 
agrariuszy), Hcrrera, przema
wiając 23 bm. przez radio 
oświadczył, że „sumienie A- 
meryki Południowej jest po 
stronie świętego prawa Gwa 
temali".

Rada główna uniwersytetu 
urugwajskiego opublikowała 
25 bm. oświadczenie, w któ 
rym wyraża swą solidarność 
z Gwatemalą i protestuje 
przeciwko obcej interwencji.

24 bm. na posiedzeniu zgro 
madzenla departamentalnego 
w Montevidco członkowie 
zgromadzenia z ramienia 
partii herrerystów, katoli
ków i komunistów zgłosili 
projekty deklaracji, piętnują 
ce agresję przeciwko Gw-ate- 
mali.

Dziennik urugwajski „Mar 
cha" w artykule redakcyjnym 
bisał 25 bm.: „Gwatemala od
niosła wielkie zwycięstwo poli 
tyczne i dyplomatyczne. Chara): 
ter inwazji imperialistycznej 
na terytorium Gwatemali stał 
się tak oczywisty, ingerencja 
pewnych zainteresowanych 
sił jest tak bezczelna i cy
niczna, że najemnicy i ci, któ- 

I rzy im płacą, wywołują po- 
I wszechną odrazę".

Oświadczenie przedstawiciela 
Gwatemali w ONZ

Niedopuszcza1ne praktyki 
delegata amerykańskiego 
w Radzie Bezpieczeństwa

Napaść na Gwatemalę 
stanowi groźbę dla 

całej Ameryki Łacińskiej

Propozycje 
rządu gwatemalskiego 
NOWY JORK. Sekretariat ONZ opublikował tekst depeszy gwa 

temalskiego ministra spraw zagranicznych Toriello do sekretarza 
generalnego ONZ, datowanej 23 czerwca i zaw erajqcej kopię 
pisma wystosowanego przez Toriello do ministra spraw zagranicz 
nych Hondurasu. Toriello zwrócił się z prośbę o rozesłanie tekstu 
tej depeszy wszystkim państwom -. członkom ONZ, a zwłaszcza 
członkom Rady Bezpieczeństwa.

W piśmie do ministra 
spraw’ zagranicznych Hondu 
rasn Toriello wyraża protest 
przeciwko tolerancji i pomo
cy, jaką rząd Hondurasu oka 
zuje niektórym emigrantom 
gwatemalskim w ich planach 
przygotowania i dokonywa
nia aktów prowokacji, agre
sji 1 inwazji, wymierzonych 
przeciwko Gwatemali.

Wyrażając zdecydowaną 
wolę rządu Gwatemali unik 
nięcia za wszelką cenę ja
kichkolwiek aktów, kóre mo 
głyby przekształcić obecną 
sytuację w konflikt między 
Gwatemalą a Hondurasem, 
Toriello zwraca się do rządu 
Hondurasu z prośbą, by wy
konując uchwałę Rady Bez
pieczeństwa podjął niezwło
cznie następujące kroki:

a przeszkodzić w wykorzy- 
a stywaniu portów lub 
lotnisk na terytorium Hondu 
rasu przez wojska najemne, 
które dokonują inwazji tery 
torium Gwatemali;

k zamknąć granice między 
u obu krajami dla tych 
wojsk;
p internować i rozbroić 

wszystkie osoby wcho
dzące w skład tych wojsk, 
które jeszcze znajdują się na 
terytorium Hondurasu, bez 
względu na ich narodowość; 
zl aresztować emigrantów 
'■* gwatemalskich i prze
szkodzić im we wszelkiej 
działalności dywersyjnej 

przeciwko rządowi, narodo
wi lub terytorium Gwate
mali.

W obronie 
Gwatemali

NOWY JORK. Jak donoszą z 
San Juan, Partia Walki o Su
werenność Porto Rico wysłała 
do Prezydenta Gwatemali Ar
benza depeszę, w której wyra 
ża solidarność z Gwatemalą w 
związku z „inwazią sił pozo
stających na służbie imperialu 
stów".
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Wokół rozlega się równy 
Btukot kosiarki. Silne, opalo
ne ramiona robotnic i ro
botników zgrabiają szynko 
siano, a inna grupa nakłada 
je na wozy.

Kierownikiem PGR Buko
wo zespół Nacław jest Magda 
lena Figur, odznaczona Or
derem Sztandaru Pracy II Kia 
sy. Niełatwo jest kierować 
gospodarstwem o powierzchni 
blisko 800 ha, ale Magdalena 
Figur kocha swoją pracę i za 
dania swe stara się wypełnić 
jak najlepiej.

— Jakie macie trudności? 
r- pytamy.

— Wszystkie trudności są 
do pokonania — uśmiecha się 
Magdalena Figur. — A że da- 
jemy sobie radę — to po
twierdzają nasze wyniki.

Trzeba przyznać, że wyni
ki są naprawdę dobre. Sie

wy zbóż, a potem sadzenie 
ziemniaków gospodarstwo wy 
konało przed terminem.

Na pielęgnację buraków 
cukrowych zawarto w gospo
darstwie umowy z rodzinami 
miejscowych pracowników od
ciążając przez to załogę, któ 
ra więcej czasu będzie mogła 
poświęcić innym pracom, a 
przede wszystkim przygoto
waniom do żniw i samym żni
wom.

Dochodzimy do zabudowań 
PGR Bukowo. Magdalena Fi
gur wskazując na pasące się 
w oddali stado krów mówi:

— Roczny plan udoju mle
ka zobowiązujemy się wyko
nać w III kwartale bieżącego 
roku.

* * *

Zespół Nacław miał do nie 
dawna poważne trudności z

jg Bistów <fo redakcji 

Kłopoty z nabyciem dziecięcej bielizny
Nasza czytelniczka H. Mi

chalak z Białogardu w liście 
do redakcji piśze:

„W uspołecznionych skle
pach białogardzkich nie moż-

BALTYCKI TEATR DRAMA
TYCZNY W KOSZALINIE - 
wystawia <1zlś w Koszalinie w sa 
11 WDK sztukę Moliera — „szel
mostwa Skapena ",

Początek godz. 19.30.

na nabyć dla dzieci w wieku 
2—3 lat bielizny letniej bez 
rękawów. Nie można również 
nabyć skarpetek dla dzieci w 
tym wieku.

Skarpetki takie wprawdzie 
można kupić w Białogardzie, 
ale w prywatnych sklepach i 
to w cenie około 18 zł.

Niewątpliwie więcej matek 
poszukuje tych artykułów 1 
dlatego też pożądanym było
by, aby nasi dystrybutorzy 
pomyśleli o tych artykułach 
i zaopatrzyli w nie sklepy 
białogardzkie i koszalińskie, 
bo w Koszalinie sprawa za
opatrzenia w te artykuły 
przedstawia się podobnie"'.
i

KOSZALIN — W uli przy Ol 
<*awla Findera U.
. Nad błękitną Cisą". ' *

Seanse godz. 18 1 20.
Młoda Gwardia” — Rokosaowo- 

. Wiosna'1. 4
Seans godz. 20.
SŁAWNO — „Sława* w i 

, Niedźwiedź". ,
Seans godz. 20.
SŁUPSK — „Polonla*J »- 

..Córka pułku". "*»
Seanse godz. 1S, II 1 20.
USTKA - .,Delfin" aa
Krążownik Wareg".
Seans godz. 20.
BIAŁOGARD — „Bałtyk** •» 

. Podstęp swatki1'.
Seanse godz. 18 1 20. f
BYTÓW — „Albatroa** a»

: .leczy nne.
DARŁOWO » „Bajka* •»

Syn pułku".
Seans godz. 20.
CZŁUCHÓW — „Uciecha** — 

nieczynne.
DRAWSKO — „Drawa" — 

Ueczynne.
MIASTKO — „Grażyna* •- 

Nieczynne.
KOŁOBRZEG — „Wybrzeże" — 

,,W dni pokoju *.
Seanse godz. 18 1 20.
SZCZECINEK - „przyjaźń* — 

..Ostatni rejs'1.
Seanse godz 18 I 20
ZŁOTÓW — „Rodło" —

Nieczynne. ,
WAŁCZ — „Tęcza"* — 

„Strajk w Szanghaju"
Seanse godz 18 I 20
CZAPLINEK - „Piast'* —

Nieczynne. ,
ZŁOCIENIEC — „Mewa" — 

Nieczynne.
ŚWIDWIN — „Warszawa" — 

Nieczynne.
POŁCZYN ZDRÓJ—„Wolność"— 

Nieczynne.

UWAGA: Repertuar kin poda- 
|emy na podstawie komunikatu 
Dkr. Zarządu Kin w Koszalinie.

Czytajcie
prasę partyjną

A konwi jąknie ma 
tak nie ma

W lutym br. zespół PGR 
Kamnica w pow. miasteckim o. 
trzymał przydział konwi do 
mleka z tym, że konwie te 
miała dostarczyć Centrala Han 
dlowa Żelaza i Wyrobów Me
talowych w Szczecinie.

Dnia 29 marca zespół PGR 
Kamnica wysłał do Centrali 
monit o przyśpieszenie wysyłki 
konwi. Konwie jednak nie na
deszły mimo wielu monitów, 
interwencji — pisemnych i oso 
bistych — do dnia dzisiejszego.

W związku z brakiem konwi 
zespół ma trudności z przecho 
wywaniem i transportem mle
ka. Zdarza się często, że mleko 
kwaśnieje, co powoduje straty.

Dobrze by było, gdyby po 
pierwsze: zakłady mleczarskie 
w Miastku przyjmowały mleko 
na dwie zmiany, czego dotych
czas nie robią, a po drugie — 
gdyby Centrala Handlowa w 
Szczecinie przyśpiesz^a wresz
cie wysyłkę zamówionych kon 
wi, zamiast tłumaczyć się o. 
biektywnymi trudnościami.

S. URBANIAK 
Czytelnik „Głosu"

Kronika partyjna

Uwaga słuchacze
Wieczorowego
Uniwersytetu
Marksizmu-Leninizniu

W PONIEDZIAŁEK, DN. 28-VI. 
BR.

DLA ROKU WSTĘPNEGO:
Od godz. 15 — 19 repetytorium 

z historii polskiego ruchu robot
niczego.

DLA ROKU PIERWSZEGO: 
Egzamin z ekonomii politycz

nej
WE WTOREK, DN. 29 BM.
DLA ROKU WSTĘPNEGO:
Egzamin z historii polskiego ru 

chu robotniczego.
DLA ROKU PIERWSZEGO: 
Repetytorium z historii KPZR 

od godz. 10 — 13 1 od godz.
14 — 17.

W ŚRODĘ, DN. 30 V1.54 R. 
DLA ROKU PIERWSZEGO: 
Egzamin z historii KPZR.

wykonaniem prac polowych. 
Dlaczego?

Okazało się, iż było to spo
wodowane w dużej mierze złą 
organizacją pracy w zespole.

Odkąd dyrektorem zespołu 
PGR Nacław został Tadeusz 
Nowak, a agronomem Broni
sław Kluczyński, praca wy
raźnie „rozkręca się".

Rozmawiamy z ludźmi —• 
mówi dyrektor T. Nowak — 
a co najważniejsze nie ględzi- 
my na odprawach od rana do 
wieczora, jak to robili nasi 
poprzednicy, lecz staramy się 
rozmawiać z ludźmi bezpośre
dnio w miejscu ich pracy i z 
miejsca usuwać niedociągnię
cia.

Dyrektor zespołu, agro
nom oraz kierownik gospo
darstwa PGR Bukowo Mag
dalena Figur zapewniają, iż 
żniwa przebiegną w zespole 
Nacław pomyślnie, tak jak 
akcja siewna, sadzenie ziem
niaków i koszenie siana.

(T. G.)

Terminy wyjazdów 
młodzieży 
Koszalina 

na wczasy letnie
Według komunikatu wydzia

łu Szkolno ■ Harcerskiego Za
rządu Miejskiego ZMP w Ko
szalinie, podajemy terminy wy 
jazdów młodzieży szkól pod
stawowych i średnich Koszali
na na wczasy letnie:

Dzieci wyjeżdżające na ko
lonie letnie Wydziału Oświaty 
MRN do Nowej Rudy i do 
Słupca - zbiórka 28 czerwca 
w szkole nr 2 przy ul. Bole
sława Krzywoustego 5 o godz. 
16,30.

Harcerze, którzy jadą na ko 
łonie dla aktywu harcerskiego 
- zbiórka w Zarządzie Woje
wódzkim ZMP, ul. Zwycięstwa 
6, dn. 28 czerwca o godz. 
10-tej (rano).

Młodzież ze wszystkich szkół 
wyjeżdżająca na obozy mło
dzieżowe, wypoczynkowe i szko 
leniowe - zbiórka 28 czerwca 
o godz. 15-tej w Zarzgdzie 
Miejskim ZMP ul. Zwycięstwa 
6.

Dziewczęta ze szkół śred
nich jadgee na obóz szkolenio 
wy ZMP do Gryfic - zbiórka 
w ZM ZMP dnia 29 czerwca o 
godz. 15-tej.

Nagrody:
zegarek na rękę
kupon materiału ubraniowego 
kupon materiału ubraniowego 
teczka skórzana
i szereg nagród książkowych

Czytelnicy! — Każdy z was 
rozumie, jak ważną dla naszej 
gospodarki narodowej sprawą 
jest obniżka kosztów własnych 
produkcji w przemyśle czy też 
w rolnictwie. Z tą sprawą wią- 
że się nierozłącznie zadanie 
oszczędzania. Wiele jest form 
oszczędzania i wielu z was ma 
już zapewne swój dorobek w 
ich stosowaniu. Np. Napoleon 
Kobardo jest autorem czterech 
wniosków racjonalizatorskich, 
z których dwa, zastosowane już 
w produkcji przynoszą Koszalin 
skiej Fabryce Mebli poważne 
oszczędności, przyśpieszając za 
razem wykonywanie planów 
produkcyjnych. Tak on jak i 
Mieczysław Konopka — rolnik 
z gromady Raćininiewo pow, 
Człuchów, Kazimierz Kaspruk 
pracownik Woj. RN w Koszali
nie, członkowie spółdzielni pro
dukcyjnej w Swochowie pow. 
Słupsk — rozumieją, że oszczę
dzać w swoim zakładzie pracy, 
w swojej instytucji, w swojej 
spółdzielni produkcyjnej i w 
swoim gospodarstwie rolnym, 
że oszczędzać pieniądze na PKO 
— znaczy zapewniać korzyści 
państwu, społeczeństwu i so
bie.

Redakcja „Głosu Koszalińskie 
go" i Oddział Wojewódzki PKO

w Koszalinie chcąc szerzej roz
propagować problem oszczędza
nia, upowszechnić różne jego 
formy, przekazać przodujące do 
świadczenia ludzi posiadają
cych konkretny dorobek na od
cinku oszczędzania — rozpisuje 
z dniem dzisiejszym, tj. 28 
czerwca 1954 r. wielki konkurs 
p. n.: „Oszczędzamy". Konkurs 
ten trwać będzie do dnia 17 
lipca br.

Warunki konkursu;
1) W konkursie może wzigć 

udział każdy mieszkaniec woj. ko 
Szalińskiego.

2) Praca konkursowa nadesła
na do redakcji w formie listu ma 
odpowiedzieć na j'edno z następu 
jgcych pytań:

a) Jak oszczędzam pienigdze 
na PKO i jakie korzyści przynosi 
mi ta forma oszczędzania?

b) Jakie formy oszczędzania 
stosuję w swoim zakładzie pracy, 
instytucji, PGR, spółdzielni pro
dukcyjnej, gospodarstwie i jakie 
korzyści przynosi to dla zakładu, 
dla państwa i dla mnie?

Prace konkursowe mogg rów
nież zawierać odpowiedź na oby
dwa pytania. Wymienić w nich 
należy krytyczne lub pozytywne 
uwagi na temat pracy placówek

PKO, komitetów upowszechnienia 
oszczędności i stosunku kierow
nictw i pracowników poszczegól
nych zakładów i instytucji do spra 
wy oszczędzania.

3) Odpowiedzi na konkurs 
winny być przesłane na adree 
redakcji najpóźniej do dnia 17. 
VII. br. z tym, że listy z późniejszą 
niż wskazuje podarty termin da
tą stempla pocztowego nie będą 
przez jury konkursowe rozpatrywa
ne.

4) Każda odpowiedź konkurso*
wa winna być zaopatrzona w da 
kladny adres autora. Należy rów- 
nież podać wiek nadsyłającego 
odpowiedź. I

5} Wyniki konkursu zostaną o* 
głoszone w ciągu 10 dni od dnia 
jego zamknięcia.

6) Jury konkursu stanowią l 
przedstawiciel redakcji „Głosu Ka 
Szalińskiego", przedstawiciel Wo
jewódzkiego Komitetu Upowszech
nienia Oszczędności i przedsta
wiciel Oddziału Wojewódzkiego 
PKO.

7) Jury oceni odpowiedzi kon
kursowe ustalając nagrody.

1) zegarek na rękę

2) kupon ubraniowy
3) kupon ubraniowy

4) teczka skórzana
oraz szereg nagród książko* 

wych.
Zwycięzcy konkursu i wyróżnie

ni uczestnicy otrzymają dyplomy 
za pracę w upowszechnianiu 
oszczędzania.

8) Najlepsze odpowiedzi kotu
kursowe wydrukowane zostaną w 
naszej gazecie. i

A więc wszyscy bierzemy u- 
dział w wielkim konkursie p.n.t 
„Oszczędzamy". Czekamy na od 
powiedzi, które prosimy nadsy
łać na adres: Redakcja „Głosu 
Koszalińskiego" Koszalin ul. 
Alfreda Lampe 20, z zaznaczę 
niem na kopercie — „Konkurs—. 
Oszczędzamy". |

OGŁOSZENIA
PRACOWNICY POSZUKIWANI

GŁÓWNEGO księgowego, KIEROWNIKA Działu Finansowego, LI
KWIDATORA, zatrudni od zaraz Stupska Fabryka Narzędzi Rolni
czych w Słupsku. Oferty prosimy zgłaszać w Dziale Kadr S.F.N.R. 
Warunki przyjęcia I zaszeregowania według układu zbiorowego o 
pracę w przemyśle metalowym. K-197-0

SPAWACZY elektrycznych, KOWALI maszynowych, ŚLUSARZY, TO
KARZY, oraz robotników niewykwalifikowanych zatrudni od zaraz 
Słupska Fabryka Narzędzi Rolniczych w Słupsku. Oferty prosimy 
zgłaszać w Dziale Kadr S. F. N. R. Warunki przyjęcia 1 zaszerego, 
wania wg układu zbiorowego o pracę w przemyśle metalowym.

K-198-0

25-ciu murarzy, 5 tynkarzy, 15-tu robotników niewykwalifikowa
nych zatrudni od zaraz Budowlane Przedsięborstwo Powiatowe w 
Człuchowie. Praca akordowa - warunki pracy wg układu zbiorowe
go w budownictwie. Zgłoszenia przyj'muje Sekcja Kadr w B. P. P. 
Człuchów, ul. Stalina Nr. 4. K-205-0

PRACOWNIKA ze znajomością robót budowlanych na stanowisko 
Inspektora Inwestycji i Kapitalnych Remontów zatrudni natychmiast 
Liga Przyjaciół 2ołnierza Zarząd Wojewódzki w Koszalinie, ul.Gwar
dii Ludowej 1.. Zgłoszenie należy kierować pod w/w adres. K-209-1

OSTRZEŻENIE

Kierownictwo Bazy Spedycyjnej Państwowej Centrali Drzewnej

, w Słupsku 
ostrzega

przed kupnem skradzionego nom 
arytmometru w dniu 11 czerwca 1954 roku marki „Triumphator" 

nr 137106.
K-208-1

ZAPISY UCZNIÓW DO KLAS PIERWSZYCH 
przyjmuje

Państwowe Technikum Mechanizacji Rolnictwa w Świdwinie 
ul. Niedziałkowskiego 17. Wiek kandydatów od 14 — 16 lat 
Ukończenie 7 kl. szkoły podstawowej. Internat na miejscu.

K-210-0

UNIEWAŻNIENIE
Budowlane Przedsiębiorstwo Powiatowe w Drawsku unieważ- 
nia zagubioną pieczątkę treści następującej:

Budowlane Przedsiębiorstwo Powiatowe w Drawsku Pom. 
Sekcja Zaopatrzenia

ZGUBY

GRZMOCINSKA Mirosława zgu
biła legitymację służbową — nau 
czycielską Nr 107. G—303—1

WAJS Stanisław zam. Unlety — 
Mielno, zgubił zezwolenie na za- 
mjeszkanle w strefie granicznej 
W? S. a. II. 16/90/52 wydane przez 

Prezydium Woj. RN Koszalin.
i G—302—1

POKOROWSKI Marceli, zam. Ko 
szaUn, ul. Zwycięstwa 173 zgubił 
dowód osobisty wydany przez 
MO KoszaUn. G—304—1

MAKSYMOWICZ Halina zgubiła 
świadectwo dojrzałości wydane 
w r. 1932 przez Lic. ogólnoksztat 
cące w Wałczu. G—308—1

CZYŻ Marian zgubił prawo Jazdy 
Nr 149906 wraz z wkładką wzór 
„A" wydane przez Prezydium 
PRN Drawsko Pomorskie.

GP—306-1

WOLCZYNSKI Zdzisław zam. Gu 
mlenlec, pow. Miastko zgubił le 
gityntację służbową Nr 660 wyda 
ną przez Wydział oświaty — 
Miastko. Gp—307—1

LOKALE
ZAMIENIĘ mieszkanie dwupoko- 
Jowe z kuchnią w Koszalinie na 
podobne z ogrodem w wojewódz 
twie koszalińskim. Wiadomość: 
Koszalin, ul. Mariańska 6/18.

G—308—1

RÓŻNE
OBELGĘ rzuconą na Jadwigę Wy 
slecką z Ugoszczy cofam i prze
praszam ia — Gertruda Lesman.

Gp—305-1

OGŁOSZENIA DROBNE
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Z całego świata

Tysiące ludzi interesują się 
i entuzjazmują wynikami Si- 
dły, Królaka czy Pctrusewi- 
cza. Niestety często nie do
ceniają oni świetnych osiąg
nięć polskich pilotów szy
bowcowych. Na ogół bardziej 
interesują się nimi tylko 
specjaliści — i nie każdy wie, 
że w tej dziedzinie sportu 
Polacy należą do najwyższej 
klasy światowej! Czy wiecie, 
że połowa wszystkich uzy
skanych przez pilotów szy
bowcowych „Złotych odznak 
z trzema diamentami11 znaj
duje się w Polsce? Te naj
wyższe międzynarodowe od
znaczenia szybowcowe zdo
było dotąd 22 pilotów, z tego 
11 Polaków. Nasi szybowni
cy ustanowili również sze
reg rekordów świata. Ostat-

Z II Ogólnopolskiej Spartakiady SKS

nio dwa rekordy świata p< 
dły w czasie obozu treningo 
wego nrzed Międzynarodowy 
mi Zawodami Szybowcowy
mi w Lesznie.

Na zawody w Lesznie przy 
byli sportowcy z 8 krajów: 
Bułgarii, Czechosłowacji, 
Francji, NRD, Rumunii, Wę
gier, Wielkiej Brytanii i 
Związku Radzieckiego. Zawo 
dy były przeglądem czołowej 
kadry najlepszych szybowni 
ków świata, a zarazem prze 
glądem najlepszych konstruk
cji szybowcowych. Także i w 
tej dziedzinie możemy być 
dumni z naszych osiągnięć, 
bo świetne polskie wyczyno
we „Jaskółki" służą także 
niektórym ekipom zagranicZ 
nym.

dzi ponownie na boisko, jed
nak z powodu kontuzji jest 
raczej tylko statystą, a nie 
pełnowartościowym graczem. 
Varela z pomocy przechodzi 
do ataku, a do linii defen
sywnej zostaje cofnięty lewy 
łącznik Schiaffino. Doskona
ły ten zawodnik mimo, że gra 
teraz w linii pomocy, już w 
pierwszej minucie po przer
wie zaskakującym strzałem 
podwyższa wynik na 3:1. An
glicy zwiększają tempo, jed
nak ich akcje tracą na płyn
ności. Obie drużyny prowa
dzą w dalszym ciągu grę o- 
twartą. Dobrze usposobiony 
w tym dniu Lofthouse kieru
je w 25 min. ostry strzał na 
bramkę Urugwaju. Bramkarz 
Maspoli z trudnością wybija 
piłkę w pole, ale nadbiega
jący Finney strzela i Anglicy 
zdobywają drugą bramkę. Na 
13 min. przed końcem meczu 
wynik spotkania ustala Am- 
brois, strzelając ostro w le
wy róg bramki angielskiej.

Zwycięstwo Urugwajczy- 
ków było w pełni zasłużone. 
Zaprezentowali oni drużynę 
doskonale wyszkoloną techni
cznie, która potrafi również 
prowadzić grę kolektywną. 
Anglicy przeważali zespoło
wą grą, jednak zdecydowa
nie ustępowali Urugwajczy- 
kom tak szybkością jak i tech
niką. Pod koniec spotkania 
Anglicy wykazali brak kon
dycji.

• » «

Początek spotkania Szwaj
caria—Austria, które ogląda
ło 47 tys. widzów zapowia
dał sensację. W 16 min. Szwaj 
car Ballaman zdobywa pro
wadzenie dla swej drużyny, 
a w następnej minucie Huegi 
podwyższa wynik na 2:0. Ten 
sam zawodnik w kilkadzie
siąt sekund później zdobywa 
dla Szwajcarii trzecią bram
kę. Austriacy nie załamują 
się jednak, prowadzą grę o- 
twartą i w 24 min. Wagner 
strzela pierwszą bramkę dla

Piqtq I ostatnią konkurencją 
międzynarodowych zawodów szy
bowcowych w Lesznie był, jak jui 
podawaliśmy przelot na trasie 
trójkątnej Leszno - Rawicz - Go
styń (105,5 km). Konkurencja ta 
przyniosła wysokie zwycięstwo dru 
żynie Polski.

Indywidualnie najlepszą szyb
kość przelotową - 72,9 km na 
godz. uzyskał Rumun Finescu, któ 
ry zajął pierwsze miejsce przed 
Polakami — Śmiglem i Gorzela-

Sukcesy sportowców polskich 
w Finlandii

O sukcesach 
naszych szybowników

Nowe zwycięstwo 
Śliwy w Pradze

Przed ostatnią rundą mię
dzynarodowego turnieju sza
chowego w Pradze mistrz 
Polski Śliwa dzieli trzecie 
i czwarte miejsce ze Szwe
dem _ stahlbergiem. Obaj 
mają po 12 pkt. wyprzedza
jąc Filipa (CSR) — 11,5 i
Olafssona (Islandia) — 11 pkt. 
W 18 rundzie Śliwa pokonał 
Barczę (Węgry) a w ostatniej 
rundzie gra z Klugerem (Wę
gry). Do turnieju międzystre- 
fowego wchodzi 4 pierwszych 
graczy.

Po 18 rundach prowadzi 
Pachman (CSR) — 14 pkt. przed 
Szabo (Węgry) — 13.5 pkt.

m chłopców j dziewcząt rekor
dy Polski Juniorów Sztafeta 
chłopców z Warszawy uzyska* 
ła — 45.2 sek , a sztafeta dzla 
wcząt Poznania — 50 2. ,

Bardzo dobre wyniki osią
gnęli strzelcy. W konkurencji 
KBKS-12 (postawa leżąca) 
uczennice Piotrowska (wojj 
warszawskie) l Bęlwnek (K’.el 
ce) wyrównały rekord Pol« 
skl uzyskując 100 pkt. na 10Q 
możliwych. Ponadto Górnai 
(Kraków) w tej samej konkuJ 
rencjj pobiła rekord Polski (w! 
trzech postawach) uzyskując 
287 pkt.

Po raz pierwszy do sparta* 
kłady wprowadzono strzela
nie z KBKS-6, w którym 
zwyciężyła Góras — 488 pkt. 
IV tej trudnej konkurencji uzy, 
skano 5 klas I 151 II.

W grach sportowych tytuł/ 
mistrzów zdobyli: koszy* 
kówka chłopców — Po
znań. dziewcząt — Gdańska 
Piłka ręczna chłopców — Kra* 
ków, dziewcząt — Stallaogród* 
Siatkówka chłopców — Kra
ków, dziewcząt — Zielona Gó* 
ra.

W zawodach pływackich w1 
punktacji ogólnel zwyciężyła 
Warszawa — 1814 pkt. przed 
Łodzią — 1758 pkt. 1 Gdart* 
sklem — 1738 pkt oraz Poz* 
nanlem 1723 pkt.

kiem. Rezultaty piątej konkuren
cji umocniły dotychczasową pozy 
cję Polaków. Nasz zespól repre
zentacyjny w składzie: Makula, 
Popiel i Kirakowski zwyciężył zde
cydowanie, ani razu nie oddając 
prowadzenia w zawodach.

Drugie miejsce zajęła drużyna 
ZSRR - lliczenko, Jefimienko i 
Wierietiennikow. Trzecie miejsce 
zdobyli piloci CSR - Kumpost, 
Svinka i Smehyl.

Indywidualnym zwycięzcą zawo
dów został reprezentant Polski 
23-letni student Wyższej Szkoły 
Inżynierskiej ze Stalinogrodu, 
Edward Makula, startujący na szy 
bowcu „ Jaskółka". Drugie miej
sce zajął doświadczony pilot wę
gierski Gyorgi Mezoe na maszy
nie węgierskiej „Junius ■ 18". 
trzecie - mistrz Polski - 21-letni 
Jerzy Popiel, student Politechniki 
Warszawskiej.

W pierwszej dziesiątce znalazło 
się jeszcze 5 Polaków, a wśród 
nich znakomita pilotka - Wanda 
Szemplińska.

Wyniki piątej konkurencji:

ZSRR-USA 20:12 
w szachach

Mecz szachowy ZSRR— 
USA zakończył się zwycię
stwem drużyny radzieckiej 
20:12 pkt. W ostatnich do
grywkach Heller wygrał z 
Horowitzem, Kotow zremiso
wał z R. Byrne, Awerbach 
przegrał z D. Byrne, Keres 
praegrał z Pavey'em.

Austrii. W dwóch następnych 
minutach Koerner II i Ocwirk 
wyrównują na 3:3. Do głosu 
dochodzą teraz całkowicie 
Austriacy. W 31 min. Koer
ner II, a w 38 min. Ocwirk 
podwyższają wynik na 5:3 
dla Austrii. Szwajcarzy, któ
rzy grają bardzo ambitnie 
zdobywają się teraz na zryw, 
który przynosi im czwartą 
bramkę zdobytą przez Balla- 
mana.

Po przerwie Koerner II zdo 
bywa z przeboju szóstą bram
kę dla Austrii. W 59 min. 
spotkania wypad ataku Szwaj 
carów przynosi im bramkę ze 
strzału Huegi. Wynik meczu 
ustala Probst, zdobywając w 
76 min. siódmą bramkę dla 
Austrii.

1) Polska - 2816,17, 2) CSR - 
2326,47, 3) ZSRR - 2303,15,
4) Węgry - 2174,20, 5) Francja -
1646,08, 6) Rumunia, 7) NRD,
8) Bułgaria, 9) Anglia.

Końcowa klasyfikacja zespoło
wa zawodów: 1) Polska-13546,45 
pkt., 2) ZSRR - 11531,68, 3) CSR
- 8877,30, 4) Węgry - 8522,27,
5) Rumunia - 8340,99, 6) Francja, 
7) NRD, 8) Bułgaria, 9) Anglia.

Końcowa klasyfikacja indywi
dualna zawodów: 1) Makula (Pol
ska) - 4698,99 pkt., 2) Mezoe 
(Węgry) - 4510,33 pkt., 3) Popiel
— 4480,40 pkt., 4) Grzelak — 
4452,43., 5) Góra - 4377,06 pkt.,
6) Kirakowski - 4367,06 pkt.,
7) Szemplińska - 4348,21 pkt.,
8) Finescu (Rumunia) - 4333,64 
pkt, 9) Lambert (Francja) — 
4131,04 pkt, 10) Witek (Polska) - 
4029,34 pkt., 11) Jefimienko 
(ZSRR), 12) lliczenko (ZSRR), 13) 
Gohard (Francja), 14) Nowatorski 
(Polska), 15) Wierietiennikow 
(ZSRR), 19) Kumpost (CSR), 25) 
(Schmiedcke (NRD), 26) Smidh 
(Anglia), 27) Petrow (Bułgaria).

DOSKONAŁA POSTAWA 
2.500 MŁODZIEŻY SZKOLNEJ 
PRZYNOSI NOWE REKORDY

W ub. czwartek na stadio
nie poznańskiej Gwardii od
było się uroczyste otwarcie 
11 Ogólnopolskiej Spartakia
dy SKS. Ta największa im
preza młodzieży szkolnej zgro 
madziła na starcie około 
2.500 zawodników i zawod

niczek z całej Polski. Po wej 
ściu ekip na boisko min. 
Oświaty tow. Jarosiński wy
głosił inauguracyjne przemó
wienie, w którym m. in. po
wiedział:

,,W ciągu minionego 10-le- 
cia realizowaliśmy z coraz 
większym powodzeniem po
wszechność w. f. w szkole. 
Sport, który w ustroju kapi
talistycznym jest przywile
jem klas posiadających, udo
stępniliśmy szerokim masom 
młodzieży. Dowodem tego 
jest rozwój SKS-ów. Przekro 
czyły one w roku 1953 lićzbę 
2.000 i zrzeszyły około 115 
tys. uczniów szkół średnich

Pierwszy dzień spartakiady 
szkół Ministerstwa Oświaty przy
niósł szereg dobrych wyników, 
które wykazały, że wśród młodzie 
ży jest wielu utalentowanych spor 
towców.

Rekord Polski juniorów pobił w 
rzucie granatem Sagulara (Łódź— 
woj.) wynikiem 73,14 m. Stary re
kord (63,20 m) poprawiło jeszcze 
dwóch zawodników: Olesiewicz z 
Wrocławia i Żebnicha z Białego
stoku.

15 zawodniczek poprawiło re
kord Polski juniorek w rzucie gra
natem. Najlepszy wynik uzyskała 
Szklarska z Bydgoszczy 47.50 m.

W skoku w dal pierwsze miej
sce zajęła Wieczorek (Łódź - 
miasto) wynikiem 5,06.

W przedbiegach sztafety 4x100 
m dziewcząt również padł nowy 
rekord Polski juniorek. Uzyskał go 
Poznań — 50,2 sek.

Dysk wygrała Sankowska (War
szawa) - 37,99 m.

W zawodach pływackich 200 m 
st. klas, wygrał Gliński (Szczecin)
- 3.00,8, a 100 m st. grzbiet, 
dziewcząt - Brzeżańska (Szczecin)
— .1,34,5.

• * •

POZNAfi. W trzecim dniu 
II Spartakiady szkól Minister
stwa Oświaty uzyskano szereg 
dobrych wyników. Lekkoatleci 
ustanowili w sztafetach 4x100

Rekordy Polski juniorów 
na Spartakiadzie SKS

Polacy zwycięzcami 
międzynarodowych zawodów szybowcowych 
w Lesznie

• Australijczyk Landy dokonał 
w Helsinkach wspaniałego wyczy
nu: pobił rekordy świata na 1500 
m I na 1 milę! Na 1500 m Landy 
uzyskał czas 3:41,8, poprawiając 
poprzedni rekord, ustanowiony w 
roku 1944 w Goeteborgu przez 
Szweda Haegga o 1,2 sek. Milę 
przebiegł Landy w 3:58,0. Półtora 
miesiąca temu, jako pierwszy czlo 
wiek na świecie, zszedł poniżej 4 
min. Anglik Bannister (3:59,4).

Międzynarodowy mecz lek
koatletyczny Rumunia - Holan
dia w konkurencji juniorów i ju
niorek przyniósł zwycięstwo Ru
munii 171:158. Poza konkursem 
startowali czołowi seniorzy. Soeter 
uzyskał w skoku wzwyż najlepszy 
tegoroczny wynik w Europie — 
2,01, a Blankers-Koen przebiegła 

80 m ppłotki w 11,3 sek.

• Jak co roku w drugiej poło
wie czerwca, w Wimbledonle roz 
począł się tradycyjny turniej teni
sowy, stanowiący nieoficjalne mi
strzostwa świata. Wśród mężczyzn 
rozstawiono: jako nr 1 — mistrza 
USA Traberta, nr 2 - mistrza 
Australii Hoada, dalej Australij
czyka Rosewalla I zeszłorocznego

gnwycięzcę Seixasa (USA). Z tenl- 
Łstów europejskich dziewiąty na 
Wicie rozstawionych jest Szwed 
Dowidsson. W konkurencji kobiet 
zdecydowaną faworytką jest 19- 
letnia Amerykanka Connolly. — 
Pierwsze gry nie przyniosły nie
spodzianek. M. in. mistrz Anglii 
Mottram uległ Hoadowi.
ę Dwa pierwsze etapy wyścigu 
dookoła Słowacji wygrał Nesl- 
wyprzedzając na obu bardzo nie
znacznie Rużiczkę i Kubra.

Urugwaj i Austria w półfinale 
mistrzostw piłkarskich świata

W sobotę 26 bm. wyłonieni 
zostali pierwsi dwaj półfina
liści piłkarskich mistrzostw 
świata. Są nimi Urugwaj i 
Austria. Urugwajczycy poko- 
kali w Bazylei w spotkaniu 
ćwierćfinałowym Anglię 4:2 
(2:1). W Lozannie Austria 
zwyciężyła w ćwierćfinale go 
spodarzy tegorocznych mi
strzostw świata — Szwaj
carię 7:5 (5:4).

Spotkanie w Bazylei zgro
madziło na stadionie około 
50 tys. widzów. Już w piątej 
minucie gry Urugwaj zdoby
wa prowadzenie ze strzału 
Borgesa. Anglicy nie załamu
ją się utratą bramki i będąc 
drużyną grającą kolektywnie, 
bardzo często przeprowadza
ją groźne ataki na bramkę 
Urugwaju. Jeden z takich 
ataków przynosi Anglikom w 
16 min. spotkania wyrówna
nie ze strzału Lofthouse. 
Obydwie .drużyny zwalniają 
teraz tempo gry. Dopiero w 
40 min. Urugwaj zdobywa po
nowne prowadzenie uzyskując 
bramkę ze strzału Varela, od 
danego niespodziewanie z od
ległości 25 m. W następnej 
minucie groźny moment pod 
bramką angielską likwiduje 
bramkarz Merrick rzucając 
się pod nogi strzelającego le
wego łącznika Urugwaju 
Schiaffino. Na 3 min. przed 
końcem pierwszej połowy 
spotkania z boiska schodzi 
kontuzjowany Varela i Urug
wajczycy grają w dziesiątkę.

Po przerwie Varela wcho-

laniu z kbks 12 — postawa 
leżąca—osiągnęły absolutny re 
kord uzyskując po 100 pkt. na 
100 możliwych.

Dobre wyniki osiągnięto 
też w biegach. Już pierwsze 
konkurencje wykazały, że mło 
dzież szkolna czyni ciągłe po 
stępy.

W walce o jak najlepsze 
osiągnięcia nie zabrakło i ko- 
szalinian. Ekipa nasza w tej 
„małej olimpiadzie SKS'1 star 
tuje ze zmiennym szczęściem. 
Siatkarze i koszykarki roz
poczęli walki bardzo dobrze, 
odnosząc przekonywające z*'y 
cięstwa. Siatkarze pokonali 
w piątek zespół Bydgoszczy 
2:1, zaś koszykarki wygrały 
z Kielcami 35:18 i z Łodzią 
44:42. W sobotę jednak nasi 
reprezentanci w grach sporto 
wych wypadli słabiej. Siatka
rze przegrali kolejno dwa 
spotkania, podobnie jak i ko
szykarki, które uległy druży
nie wrocławskiej po zaciętej 
walce 38:40 1 warszawskiej 
37:47. Siatkarki spisały się 
słabo przegrywając spotkania 
w dwóch setach. Lekkoatleci

i lekkoatletki, mimo że w 
wielu konkurencjach poprawi
li znacznie swoje rekordy ży
ciowe zajmują dalsze miej
sca. Teresa Czyczyn, która w 
ubiegłym roku w biegu na 
500 m zdobyła szarfę mi
strzowską wynikiem 1.25,0 m, 
w tym roku z czasem 1.23,3 
musiała zadowolić się dopie
ro trzecim miejscem. Trzecie 
miejsce zajął również Peter» 
w biegu na 1.000 metrów. Za
wodnik ten uzyskał niezły 
czas 2.39,4 min. Orłowski za
kwalifikował się do finałowe, 
go biegu na 100 m, w którym 
zajął szóste miejsce z cza
sem 11.8.

W pozostałych konkureo. 
cjach z koszalinian należy wy 
różnić Swirskiego (pięciobój!, 
Zygana (300 m) oraz Hilde- 
brandt (skok wzwyż dziew
cząt), którzy w swych konku 
rencjach uplasowali się w 
pierwszych dziesiątkach.

Koszalinianie walczą więc 
z wielką ambicją o uzyska
nie jak najlepszych wyników,

LESZEK FIGAS

i około 100 tysięcy ze szkół1 
podstawowych, umożliwiając 
im uprawianie sportu w 23 
dyscyplinach. W roku 1953 
odznakę BSPO posiadało po
nad pół 'miliona uczniów. 
W roku 1953 urządziliśmy 790 
boisk do piłki ręcznej, około 
1.500 boisk do siatkówki, oko
ło 400 boisk do koszykówki1'.

* • •

W piątek rano rozpoczęły 
się zawody w konkurencjach 
lekkoatletycznych, pływaniu, 
gimnastyce, strze-aniu i grach 
sportowych. Szczególnie im
ponujące wrażenie robią za
wody lekkoatletyczne, w któ
rych startuje największa licz
ba uczestników II Spartakia
dy. Już w pierwszych dwóch 
dniach trwania zawodów mło 
dzież uzyskała wiele dobrych 
wyników bijąc rekordy swe
go pionu i rekordy Polski ju 
niorów.

Rewelacyjne wyniki osiąg
nięta w zawodach strzelec
kich. Reprezentantki woje
wództwa warszawskiego Bę
benek i Piotrowska w strze-

Na festiwalu sportowym 
fińskiej organizacji sportu ro 
botniczego — TUL startował

w sobotę tylko jeden polski 
lekkoatleta — Ożóg. Biegł on 
na dystansie 3 tys. m, zajmu
jąc drugie miejsce za dosko
nałym biegaczem radzieckim 
Kucem, który uzyskał drugi 
czas w Europie na tym dy
stansie w bieżącym sezonie 
— 8.13.0. Ożóg przebiegł w 
Helsinkach dystans 3 tys. m 
w 8.20,6. Wynik ten daje Po
lakowi czwarte miejsce w 
tabeli dziesięciu najlepszych 
w Europie w bieżącym sezo
nie. Najlepszym wynikiem na 
3 tys. m legitymuje się w bie
żącym sezonie Polak Chro
mik — 8.10,8.

W zawodach pływackich 
Tołkaczewski wygrał 100 m 
st. dow. w 59 sek., a Klemiń 
ska 100 m st. mot. w cza
sie 1.24,0.

Dobrze wypadli również w 
Helsinkach polscy zapaśnicy. 
Gondzik zajął pierwsze, a 
Schneider drugie miejsce.



Na treningu młodych piłkarzy

Odpowiadając na apel na
szego czytelnika J. K., wzy
wający do dyskusji o pracy 
kół, drużyn i poszczególnych 
działaczy lub zawodników, 
ob. St. P. przysłał do naszej 
redakcji list, w którym opi
suje pracę kołobrzeskich kół 
sportowych. Oto co pisze on 
na ten temat:

„Na łamach „Głosu Kosza 
lińskiego" dość często ukazują 
się notatki o pracy ZS Budo
wlani w Kołobrzegu. W no
tatkach korespondenci ukazy 
wali tylko osiągnięcia tego 
koła. A jak wygląda praca 
koła w rzeczywistości? Ja 
interesuję się szachami. Od 
tei dyscypliny chcę też za
cząć.

Jak każdy sportowiec, 
chcę zdobywać coraz wyższe 
kategorie sportowe. Przed 7 
miesiącami zdobyłem punkty 
na V kategorię. W ostatnim 
okresie jeszcze dwukrotnie 
uzyskałem minimum punktów 
na tę kategorię. Dotychczas 
jednak kategorii nie otrzy
małem.

Drugi przykład: turniej
drużynowy o puchar im. Czi 
gorira zgromadził na star
cie 5 zespołów. Rozgrywek 
nie doprowadzono do końca. 
W finale miały się spotkać 

• dwa zespoły Budowlanych. 
Meczu nie przeprowadzono. 
Gdyby organizatorem turnie 
ju było inne zrzeszenie, zwy 
cięzcą turnieju zostałaby 
trzecia drużyna. Protokół zro 
biono bowiem „na lipę'*. 
Budowlanym groził obustron 
ny walkower. Działacze ko
ła nie przeprowadzili mi
strzostw powiatu w warca
bach, mimo wyraźnych zale
ceń władz sportowych. Ogni 
wo miało przeprowadzić tur 
niej dla juniorów, ponieważ 
impreza nie doszła do skut
ku, Ogniwo zgłosiło do mi
strzostw na zawody woje
wódzkie mistrza z ub. roku 
— Ruszczaka. Wtedy Budo
wlani wystawili dużo słabsze 
go zawodnika, który nie ode

Wreszcie rzuca hasło: ubierać 
się, Idziemy na trening!

Trzy razy w tygodniu — we 
wtorki, środy I piątki piłkarze 
A klasowej drużyny Startu i jej 
rezerw przeprowadzają Inten
sywne treningi. Na boisku nie 
widać jedynie drużyny junio
rów. Przyczyna jest prosta. Prze 
ciętna wieku pierwszego zespo 
łu, występującego w klasie A 
przekracza nieznacznie 17 i pól 
latl Pod tym względem Start po 
siada jedyny w swoim rodzaju 
rekord województwa.

Trener Kucharski, do niedaw 
na czołowy zawodnik tej dru
żyny wie dobrze, że młodzi 
chłopcy, chcąc odnosić sukcesy 
w spotkaniach z dużo silniej
szymi fizycznie przeciwnikami 
muszą posiadać większy zasób 
umiejętności technicznych i tak 
tycznych. Na każdym treningu 
zawodnicy ćwiczą więc opano
wanie piłki, główkowanie, po
dawanie i odbieranie piłki z 
biegu, z pozycji slo/ącej, poda 
wonie z woleja, strzały na bram 
kę z różnych sytuacji oraz z 
różnych pozycji itp.

Chłopcy ćwiczą z zapałem, 
pilnie wykonując polecenia tre 
nera. Dwie godziny w tygodniu 
poświęcają ponadto na teorię. 
Na stole ping-pongowym, na 
którym trener rysuje boisko 
piłkarskie, młodzi piłkarze z 
kredą w ręku „rozgryzają" trud 
ne zagadnienia taktyczne. Ko
rzystając z doskonałych wzo
rów węaierskich i radzieckich, 
trener Kucharski uczy Ich roz
pracowywania samodzielnych 
koncepcji. W wyszukiwaniu 
wciąż nowych wariantów tak
tycznych, biora udział wszyscy.

grał w zawodach poważniej
szej roli. Ruszczak nie star
tował tylko dlatego, że nale 
ży do Ogniwa, a nie do Bu
dowlanych.

W sekcji boksu też nie jest 
najlepiej. Na dwa tygodnie 
przed mistrzostwami okręgo 
wymi zrzeszenia, działacze 
Budowlanych powołali do ży 
cia sekcję bokserską. Po trzy 
dniowym treningu zawodnicy 
kołobrzescy wyszli na ring 
z zapewnieniem, że przeciw
nicy z Wałcza i Koszalina, 
to lekkoatleci, którzy nie sta 
wiają większego oporu. W 
czterech wagach, w konkuren 
cji miejscowej zawodnicy ko 
łobrzescy zdobyli co prawda 
tytuły mistrzów. W pozosta 
łych wagach nie odegrali jed 
nak żadnej roli. I znowu nikt 
nie trenuje. Z dotkliwej lek
cji nie wyciągnięto żadnych 
wniosków.

Drużyna piłkarska, wystę
pująca w klasie C rozegrała 
tylko 2 spotkania przegrywa 
jąc 1:9 i Ó:7. pbecnie Budow
lani oddają jiunkty wałkowe 
rem, gdyż działacze sekcji 
wstydzą się... wysokich pora 
żek. A piłkarze chcą grać, 
chcą podnosić swoje kwalifi
kacje sportowe. W drużynie 
siatkarzy Budowlanych jest 
szereg zawodników z Ogni
wa. Zrzeszenie to nie posia
da własnej sekcji, co rów
nież nie świadczy najlepiej o 
pracy działaczy tego koła. 
Sekcja kolarska właściwie 
nie istnieje. Zawodnicy otrzy 
mali trzy rowery, na któ
rych jeżdżą do pracy, nisz
cząc-cenny sprzęt".

Przytoczone przykłady są 
dość wymowne i nie wymaga 
ją komentarzy. Faktem jest, 
że koła w Kołobrzegu nie 
pracują dobrze i mają jesz
cze wiele niedociągnięć. Są
dzimy, że szeroka dyskusja o 
pracy kół pomoże wielu dzia 
łączom uniknąć poważnych 
błędów i przyczyni się do dal 
szego rozwoju naszego ruchu 
sportowego.

TAK wygląda ta kontro-
J la w naszym wojewódz 

twie, a konkretniej — w jed
nym z jego powiatów?

Spróbujmy odpowiedzieć na 
to pytanie w oparciu o przy
kłady zaczerpnięte z pracy 
Komitetu Powiatowego PZPR 
w Wałczu.

Wydział Propagandy Kp w 
swej pracy sportowej zwra
ca szczególną uwagę na roz
wój sportu wiejskiego. KP 
przeprowadził ocenę pracy 
.organizacji partyjnej, komi
tetu gminnego i komitetu ze
społowego w zakresie kultu
ry fizycznej. Zebrane ma
teriały towarzysze z KP wy
korzystali na odprawie, wy
kazując aktywowi popełniane 
błędy i wysuwając wnioski 
do dalszej pracy. KP kieruje 
każdorazowo masowymi im
prezami, włączając do tej pra 
c," aktyw partyjny z komite
tów gminnych i organizacji 
podstawowych. I tu możemy 
podać już pierwsze wyniki. 
W pow, wałeckim każda im
preza „udaje się" najlepiej; 
pod względem organizacyj
nym 1 propagandowym pow. 
wałecki jest bezsprzecznie 
nailepszym w naszym woje
wództwie. Dużą w tym za
sługę mają oczywiście towa
rzysze z KP naszej partii. 1

| Trzeba, by zrzeszenia snorto 
| we, koła, a szczególnie LZS-y 
wyznaczyły na wymienione kur 
sy najlepszych aktywistów z 
poszczególnych dyscyplin spor
towych.

Za wyjątkiem piłki nożnej w 
kursach udział mogą brać rów
nież I dziewczęta. Po ukończe
niu kursu pomocnika instrukto. 
ra uczestnicy, pragnący pogłę
bić wiadomości w danej dvscyJ 
plinie sportowej, będą uorawnie 
ni do szkolenia się na dalszych 
kursach instruktorskich oraz na 
kursach trenerskich — uzysku
jąc pełne kwalifikacje. Wszyst 
kie kursy odbywać się będą w 
Wo|. Ośrodku Szkoleniowym 
w Koszalinie.

A. KALENKIEWICZ 
inspektor szkolenia kadr WKKF.

w Koszalinie

Dochodziła 17-ta. Na otoczo
nym zewsząd potężnymi drze
wami placu przed budynkiem 
WKKF, będącym jednocześnie 
siedzibą Rady Okręgowej ZS 
Start w Koszalinie, zebrało się 
kilku chłopców: Walicki, Psuty, 
Ormańczyk i paru innych. Po 
chwili przyjechał na rowerze 
Holc, zadowolony ze zdanych 
dobrze egzaminów w szkole. 
Chłopcy rozprawiają z ożywie
niem. Stojący obok trener Ku
charski od czasu do czasu rzu
ca kilka uwag. Przypomina za
istniałe na ostatnich spotka 
niach sytuacje, wytyka błędy, 
mówi o moralności sportowca.

Nad stołem trwają długie dy
skusje i spory, omawia się błę 
dy własne i przeciwników. Tam 
właśnie drużyna przygotowuje 
plany najbliższych spotkań.

Z treningami nie ma kłopotu. 
Jak powiedziano, zawodnicy tre 
nują solidnie i w miarę możli
wości starają się nie opuszczać 
zajęć. Ostatnie spotkania tej 
drużyny na stadionie koszaliń
skim przyniosły jej nie tylko 
zwycięstwo, ale również uzna
nie całej widowni. Slartowcy 
zadziwili widzów dobrą techni
ką, zgraniem, taktyką, celnymi 
strzałami i wreszcie dużą ambi
cją, podbijając tym serca ko
szalińskich miłośników piłkar- 
stwa. Szczególnie dobrze grają 
linie defensywne. Atak, dobry 
w polu, szybko przejmuje pliki, 
podprowadza je pod bramkę 
przeciwnika, ale... tam właśnie 
można zauważyć poważne bra
ki napastników: nieumiejętność 
ustawienia się do oddania strza 
łu, niepotrzebna kombinacja i... 
niechęć do strzelania nawet z 
kilkunastu metrów. Startowcy 
wiedza, że powinni więcej strze 
lać. Mówią o tym na trenin
gach. Na meczu zapominają je 
dnak o radach trenera i naj
częściej próbują „wjechać" z 
piłką do bramki. A to nie zaw
sze się udaje. Krótkie, przy
ziemne podania dobre I skute
czne są w polu, pod bramką 
jednak, gdzie obrona przeciwni
ka stwarza trudny do przeby
cia mitr, celne strzały dałyby 
dużo lepszy efekt bramkowy 
niż „koronkowa robótka" Star- 
towców.

Jeśli pod względem zapału 
treningów, oraz umiejętności I

Jednym z poważnych braków, 
hamujących rozwój ruchu spor
towego na terenie naszego wo
jewództwa jest wciąż jeszcze 
brak dostatecznej społecznej 
kadry instruktorskiej.

Toteż WKKF organizuje w 
roku bieżącym sześć Po sobie 
następujących dziesięciodnio
wych kursów specjalizujących 
na pomocników instruktorów 
sportowych w następujących 
konkurencjach i w niżej poda
nych okresach:

1. Piłka ręczna od 25. VI. 
do 4. VII. br. w Koszalinie.

2. Piłka nożna od 9. do 18 
VII. br. w Koszalinie.

3. Piłka siatkowa od 25. VII. 
do 1. VIII. br.

4. Piłka koszykowa od 6 do 
15. VIII. br.

5. Gimnastyka od 20. VIII. 
do 29. VIII. br.

6. Lekkoatletyka od 3 do 
12 IX. br.

Sportowcy naszego wojewódz
twa wraz z całym narodem wez
mą czynny udział w uroczysto
ściach związanych z obchodem 10 
roczn cy Polski Ludowej. Celem 
należytego przygotowania sportow 
ców do tego obchodu, przy Korni 
tecie Organizacyjnym Obchodu 
Święta 10-lecia powołana zostało 
do życia sekcja sportowa. Zada
niem jej jest kierowanie i koordy 
nowanie przygotowaniem i samym 
przeb egiem imprez na dzień 22 
lipca.

Komisja Sportowa w Koszalinie 
zorganizuje ogólnowojewódzkg wy 
stawę, która obrazować będzie do 
robek naszego województwa w ru 
chu sportowym w okresie 10-le- 
c’a. Podobne wystawy organizowa
ne będq również we wszystkich po 
wiatach naszego województwa.

W Koszalinie wszystk e powiaty, 
zrzeszena i sekcje będg m:aly 
własne stoiska. W związku z tym 
rady okręgowe, zarządy wojewódz 
kie zrzeszeń sportow/rh, sekcje 
nrejrkie i powiatowe KKF powinny 
do dnia 15 fpca przygotować od 
Dowiednie materiały i przekazać je 
Wniewódzkiemu Komitetowi Kultu
ry Fizycznej.

Komisja Sportowa egtosila rów
nież konkurs na najlepszą gazet-

technicznych i taktycznych Star 
łowcy przewyższają wiele na
szych zespołów A-klasowych, 
o tyle źle jest z dyscypliną. 
Młodych często ponosi własna 
fantazja, nie słuchają trenera, 
a w następstwie drużyna traci 
punkty.

Np. przed meczem z karlińską 
Spójnią Kucharski przestawił 
kilku zawodników na pozy
cjach. Piłkarze ci samowolnie 
zajęli pozycje według własne
go uznania. W efekcie, mimo 
duże/ ambicji przegrali to spo
tkanie, tracąc dwa cenne pun
kty. Takich przykładów jest 
więcej. Gdy trener próbował 
wstawić do drużyny innego 
bramkarza niż zwykle, zawod
nicy znowu „stanęli okoniem". 
A tymczasem broniony przez 
nich kolega był bez formy i pu
ścił kilka łatwych do obrony 
piłek.

Wymownym dowodem, że w 
A-klasowej drużynie Startu dy 
scyplina wewnętrzna nie stoi 
na najwyższym poziomie, jest 
fakt, że trener, zapytany, któ
ry z zawodników jest naprawdę 
zdyscyplinowanym piłkarzem 
mógł wymienić tylko dwa na
zwiska — Kucharczyk i Sie. 
wosciejanow. Dwóch na trzy
nastu — to mało. Nawet bardzo 
mało. Piłkarze Startu mają am
bicję zajęcia dobrego miejsca 
w tabeli i słusznie. Mają ku 
temu powody. Muszą jednak 
zrozumieć, że trener umie du
żo więcej od nich, że jego uwa 
gi z pewnością wyjdą im na 
dobre, no i przede wszystkim, 
że dobry piłkarz musi być zdy 
scvolinowanym sportowcem.

(L)

wym ze strony powiatowej 
i gminnych rad narodowych. 
Mimo, że w instancjach tych 
pracuje wielu aktywistów 
partyjnych, towarzysze z KP 
nie potrafili dotychczas po
przez podstawowe organiza
cje zainteresować tych lu
dzi życiem sportowym i na
kłonić do właściwego ustosun 
kowania się do potrzeb ruchu 
sportowego.

Sprawa rad narodowych 
nie jest bynajmniej jedyną. 
Wydz. Propagandy KP zbyt 
mało jeszcze kontroluje wy
konanie wydanych przez sie
bie poleceń, niedostatecznie 
interesuje się rozpoczętą 
przez siebie pracą. Weźmy 
dla przykładu znaną w Wał
czu sprawę miejscowego koła 
sportowego przy PSS. W pra 
cy tego koła panował swego 
czasu bałagan, koło rozlaty
wało się. Wydz. Propagandy 
Kp zwołał naradę roboczą 
wszystkich członków koła. Za 
proszono cały aktyw kierow
niczy, omówiono trudności. 
Kp uczynił odpowiedzialny
mi za pracę koła towarzyszy 
z organizacji partyjnej, rady 
zakładowej i osobiście preze
sa spółdzielni. Od tego cza
su minęły dwa miesiące, a mi 
mo to Kp nie zainteresował 
się dotąd jak są realizowane 
wnioski wysunięte na wspom
nianej naradzie. Tymczasem 
praca koła, po krótkim zry
wie, znowu kuleje i kontro
la realizacji wniosków z pe
wnością pomogłaby aktywowi 
PSS-u polepszyć działalność 
swego koła snortowego. Usu 
nięcie tvęh niedndag-^eć leży 
w granicach możliwości towa 
rzvszy z komitetu tym bar
dzie!. że nieetatowy instruk
tor WF tej instancii oraz ak
tyw snortowy to doświadcze
ni działacze, dobrzy organi
zatorzy i kierownicy, z po
mocą których można wiele 
zrobić.

KP w Wałczu znajduje się 
na najlepszej drodze ku temu, 
by w pełni stać się politycz
nym kierownikiem ruchu spor 
towego na swym terenie.

Usunięcie istniejących do
tychczas niedociągnięć umo
żliwi towarzyszom z KP 
wniesienie jeszcze większego 
wkładu w rozwój kultury fi
zycznej w powiecie wałec
kim. S.

Nowe rekordy 
kolarzy w Tulę

W środę wieczorem, kolarze 
polscy, rumuńscy 1 radzieccy 
startowali w pokazowych zawo
dach na torze w Tulę. W wy. 
ściąu sprinterów na 200 m ze 
startu lotnego Zając i Grund- 
mann pobili rekord Polski, u- 
zyskując jednakowy czas — 
11,9. Rekordzista świata — War 
gaszkin poprawił rekord ZSRR 
doskonałym wynikiem — 11,3. 
Rekord krajowy pobił również 
Rumun Opria — 12,0.

W finale wyścigu na 1000 m 
zwyciężył Chmel (ZSRR) przed 
Zającem 1 Oprią, a w wyścigu 
za prowadzeniem motorów na 
dyst. 10 km Jamroz (Polska) po 
konał Fedina (ZSRR) uzyskując 
czas — 10.06,3,

Rozegrano również wyścigi 
drużynowe i parami.

Dyskutujemy o procy Icół

Kołobrzescy Budowlani 
„ud -frontu4’ i „od podwórka4’

Aktyw sportowy z terenu 
powiatu jak i z samego Wał 
cza widzi pomoc i opiekę ze 
strony instancji partyjnej. 
Sportowcy wałeccy wiedzą, 
że partia ich nie zawiedzie, 
wiedzą, że w KP znajdą za
wsze pomoc, dobrą radę czy 
wskazówkę, jak należy postą
pić w tym czy innym wy
padku.

Dlatego też, gdy Prezydium 
PRN niewłaściwie ustosunko
wało się do przewodniczące
go PKKF tow. Subla, sta
wiając mu niesłuszne zarzu
ty, Subel prosił o interwen
cję KP; dlatego też, gdy sala 
gimnastyczna miejscowej 
szkoły nie nadawała się do 
użytku, a nikt nie kwapił się 
z przeprowadzeniem remon
tu, miejscowi działacze in
terweniowali w KP, a ten 
z kolei poruszył wszystko, 
aby sportowcy mieli zapew
nione dobre warunki trenin
gu. Sala została naprawio
na. a, w niedługim czasie 
przeprowadzony w niej zosta 
nie kapitalny remont.

Ani >Subel, ani działacze 
nie zawiedli się. KP pomógł.

Obecnie, dla bardziej 
wszechstronnego rozwoju spor 
tu w Wałczu, komitet wysu
nął inicjatywę zorganizowa-

OD WYDANIA przez Biuro Polityczne KC naszej 
partii uchwały w sprawie kultury fizycznej mi
nęły już ponad 4 lata.

Kierownictwo naszej partii uczyniło odpowie
dzialnymi za rozwój kultury fizycznej organizację 
ZMP-owską, związki zawodowe, ZSCh, fo „SP‘‘ 
i szereg innych organizacji masowych. Szczególnie 
ważne zadania spoczywają jednak na organizacjach 
podstawowych i instancjach partyjnych. One winny 
kontrolować realizację wrześniowej uchwały, dbać, 
by była ona wykonywana w codziennej pracy i zgod
nie z linią partii.

Jak Komitet Powiatowy w Wałczu 
zajmuje się ruchem sportowym?

Na 10-lecie Polski Ludowej

Wystawy sportowe — 
konkurs gazetek ściennych 
i kronik kół sportowych

kę ścienną i kron kę koła. Trzy 
najlepsze gazetki w powiecie za
kwalifikowane zostaną przez komi 
'ję powiatową do konkursu ogól 
no-wojewódzkiego. Trzy najlepsze, 
w konkursie tym zostaną nagro
dzone.

Fodobnie ma się sprawa z kro 
niką kola snortowego. Konkurs roz 
poczyna s ę w pow'atach. Dwie 
najlepsze w powiecie kroniki kwa 
llfikują się do konkursu wojewódz 
kiego, w którym znowu trzy najlep 
sze otrzymają cenne nagrody w 
postaci sprzętu sportowego, la. 
ka powinna być tematyka gazetek, 
kronik I wystaw? Przede wszystkim, 
należy wszechstronnie zobrazować 
osągnięcia kół i zrzeszeń czy po
wiatów, aby konkursy mogły przy 
czynić się do spopularyzowania o- 
siągnięć naszego ruchu sportowe
go wśród jak najszerszych rzesz 
społeczeństwa.

Należy więc robić wykresy za
dań planowych z uwzg'ędnieniem 
aktualnego wykonania planów, ta 
be'e najlepszych, rekordy kół, syl
wetki czołowych zawodników i 
dz alaczy ze zdjęciami, pokazać ja 
ki jest zasięg organizacyjny zrze
szenia czy kola, jak rozw jeją się 
poszczególne dyscypliny sportu.

ma sekcji wodnej. Już nledłu 
go wodniacy Wałcza rozpocz- 
ną systematyczne treningi.

Co kwartał Wydział Pro
pagandy Kp otrzymuje plany 
pracy od PKKF i Rady Po
wiatowej LZS, pomagając 
przy tym właściwie rozplano 
wać zadania stojące przed 
tymi instancjami sportowy 
mi. Kp również zwraca uwa 
gę na włączenie do pracy 
sportowej towarzyszy z Za
rządu Powiatowego ZMP. 
Jest to tym bardziej ważne, 
że nie przejawiają oni dosta
tecznej inicjatywy w zakre
sie pracy nad rozwojem ru
chu sportowego.

Wydz. Propagandy Kp zor
ganizował również planową, 
systematyczną akcję łączności 
miasta ze wsią, nadał jej kie 
runek długoplanowej pracy. 
Poszczególne koła wzięły pod 
opiekę LZS-y, odbyto już 
pierwsze spotkania ze spor
towcami wiejskimi.

Przed rozpoczęciem pierw
szego kursu sędziowskiego 
na odprawie sekretarzy KG 
polecono im, aby pomogli 
gminnemu aktywowi sporto
wemu w typowaniu odpowied 
nich kandydatów. Dzięki te
mu na kurs przybyli ludzie 
odpowiadający warunkom, ek 
tywiści, których poprzednia 
działalność daje gwarancję, 
że po zakończeniu kursu będą 
wydajnie pracowali dla do
bra naszego sportu.

W województwie koszaliń
skim terenowe instancje par
tyjne, a zwłaszcza komitety 
gminne i organizacje podsta
wowe zbyt często jeszcze nie 
przejawiają dostatecznego za 
interesowania rozwojem kul I 
tury fizycznej. Na tym tle, 
praca KP w Wałczu w tej 
dziedzinie, mimo szeregu bra 
ków i niedociągnięć zasługu
je na wyróżnienie. Towarzy
sze z KP doceniają znacze
nie ruchu sportowego dla so-, 
cjalistycznego wchowania<lu 
dzi i potrafią tomoc partii 
we właściwy sposób przeka
zać ogniwom sportowym. 
I to jest duża zasługa akty
wu kierowniczego KP w Wał 
czu.

OBOK osiągnięć, jak już 
wspomnieliśmy, są i 

braki. Należy do nich przede 
wszystkim niedostateczne za
interesowanie ruchem sporto-

Szkolenie pomocników 
instruktorów sportowych


